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KS § 176/19  

Svar på medborgarförslag om projekt Folkets Hus 
KS2018.0381 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 166/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 176/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. 

Bakgrund 

Ett medborgarförslag har inlämnats med en övergripande önskan om att få 

Skövde att utveckla småstadskulturen mot en större gemenskap, bland annat 

genom ett större projekt för kulturhuset eller något liknande.  Förslagsställaren 

vill att ett försök görs för att utveckla någon form av ny mötesplats eller i alla 

fall öppna upp informationskanaler för att skapa en starkare sammanhållning 

och gemenskap människor emellan. Ett annat förslag är att upprusta 

samfällighetslokaler, någon form av mötesplats, för att hjälpa till att skapa mer 

gemenskap där det inte sker naturligt. En mötesplats som hjälper till att knyta 

ihop människor och där spontana saker kan hända.  

 

Medborgarförslaget har remitterats till kultur- och fritidsnämnden. 

Kultur- och fritidsnämnden har föreslagit kommunstyrelsen besluta att anse 

medborgarförslaget besvarat. 

 

Enhetschefer verksamma inom Kulturhuset Skövde samt folkhälsostrategen 

inom sektor medborgare och samhällsutveckling har lämnat synpunkter på 

medborgarförslaget.  

 

Skövde kommun har idag en rad strategier och riktningar att förhålla sig till 

som Kultur- och fritidsprogrammet, Barn- och ungdomspolitiska programmet, 

Folkhälsoprogrammet. Programmen visar kommunenens inriktning för 

framtida arbete, samt så finns framtagna styrdokument som omfattar 

förslagsställarens intresseområden. Flera av frågorna finns också med i 

diskussionen i det pågående utvecklingsarbetet av Framtidens kulturhus.  

 

För att nå målen i Vision Skövde 2025 finns två program framtagna som 

beskriver inriktningen på kommunens arbete utifrån ett folkhälso- samt ett 

barn- och ungdomsperspektiv. Här lyfts vikten av att vi arbetar för att utveckla 

en hållbar kommun, utvecklar mötesplatser där människor får möjlighet att 

mötas och utöka sina sociala nätverk samt får det stöd de behöver. En viktig del 

i arbetet har varit att ta fram riktlinjer för hur vi med aktivt ska arbeta med 

medborgardialog när vi utvecklar kommunens verksamheter. Delaktighet och 

inflytande är en grundläggande förutsättning i ett samhälle utifrån ett 
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folkhälsoperspektiv. Vi arbetar aktivt på olika sätt för att ta tillvara på den 

energi, kunskap och erfarenhet som finns bland kommunens invånare och 

ideella organisationer inom den sociala sektorn för att motverka ensamhet och 

stärka möjligheten för inflytande och delaktighet i samhället.  

 

Kultur- och fritidsprogrammet har som målsättning att bland annat främja ett 

rikt kultur- och fritidsliv, utvecklingen av kultur- och fritidsföreningar, social 

inkludering och livskvalitet, det livslånga lärandet, den lokala demokratin, 

tillväxt och hälsa. 

 

Skövde kommun erbjuder idag flera olika mötesplatser som Kulturhus, 

Kulturfabriken, fritidsgårdar, idrottsanläggningar med flera. Dessa 

mötesplatser verkar för ett aktivt och meningsfullt liv samt uppmuntrar till 

social samvaro. Kommunen arbetar kontinuerligt med utveckling av 

verksamheterna utifrån framtagna riktlinjer och program. 

 

Mot ovanstående bakgrund föreslås medborgarförslaget anses besvarat. 

 

Handlingar 

TU Svar på medborgarförslag om projekt Folkets Hus 

Medborgarförslag om projekt Folkets Hus 

Beslut KFN, 2019-06-05, Ärende 27_19, Yttrande remiss 

Medborgarförslag om "projekt Folkets hus" 

 

 

Skickas till 

Förslagsställaren 

Kultur- och fritidsnämnden 

Sektor medborgare och samhällsutveckling  
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KS § 177/19  

Svar på medborgarförslag om att utreda möjligheterna att 

säkerställa en likvärdig miljö kring återvinningsstationerna när det 

gäller skydd, miljö, säkerhet samt utredning av fler 

återvinningscentraler 
KS2019.0168 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 188/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 177/19 

 

 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget besvarat. 

 

Bakgrund 

I ett medborgarförslag efterfrågas att Skövde kommun utreder möjligheterna 

att i samverkan med berörda intressenter säkerställa en likvärdig miljö kring 

återvinningsstationer (ÅVS) samt att kommunen utreder fler lämpliga 

placeringar för ÅVS:er ett växande Skövde. 

 

I dagsläget har kommunen ett avtal med Förpacknings- och 

tidningsinsamlingen (FTI). Avtalet reglerar dels hur samverkan ska ske samt 

hur ÅVS:er ska utformas. Ett samråd mellan kommunen och FTI ska ske 

årligen. Vid dessa samrådsmöten informeras FTI om bland annat nya områden 

där det kan behövas stationer, renhållning vid befintliga osv. 

 

Den 1 januari 2019 trädde en ny förordning (2018:1462) om producentansvar för 

förpackningar i kraft. Från och med 2021 kommer det att krävas ett tillstånd 

från Naturvårdsverket för att samla in förpackningar och tidningar i Sverige. 

Det ska bli enklare för invånarna att sortera förpackningar och tidningar nära 

bostaden. Förändringen är tänkt att bidra till att fler förpackningar och 

tidningar återvinns.   Målbilden är få till ett enklare, mer lättillgängligt och 

rationellt insamlingssystem för hushållen. 

 

Med anledning av lagförändringen kommer hela insamlingssystemet i Skövde 

kommun ses över. Hur insamlingen kommer se ut i kommunen kommer 

diskuteras vid samråd mellan FTI och Skövde kommun. Skövde kommun 

kommer arbeta för att alla återvinningsstationer blir tillgängliga, säkra och 

hållbara nu när hela systemet ska förbättras. 
 

 

 

Handlingar 
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Svar på medborgarförslag om att utreda möjligheterna att säkerställa 

en likvärdig miljö kring återvinningsstationerna när det gäller skydd, 

miljö, säkerhet samt utredning av fler återvinningscentraler 

Medborgarförslag om att utreda möjligheterna att säkerställa en 

likvärdig miljö kring återvinningsstationer när det gäller, skydd, 

miljö, säkerhet och tillgänglighet för återvinningsplatser 

 

 

Skickas till 

Förslagshållare         Sektor samhällsbyggnad            
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KS § 178/19  

Medborgarförslag om byggnation av idrottshall i Skultorp 
KS2019.0093 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-18 172/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 178/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar avslå medborgarförslaget om byggnation av 

idrottshall i Skultorp. 
 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2019-04-17 att remittera 

medborgarförslaget om byggnation av idrottshall i Skultorp till kultur- och 

fritidsnämnden. Nämnden beslutade föreslå kommunstyrelsen att avslå 

förslaget med motiveringen att byggda och planerade sporthallar inom Skövde 
kommun tillgodoser nuvarande behov. Framtida sporthallars geografiska 
placeringar bör dock tas i beaktan då kultur- och fritidsnämnden ser ett behov i 
kommunens södra delar.   

Medborgarförslaget innebär önskemål om en idrottshall innehållande två 

fullstora handbollsplaner, gym samt motionscentral. En ny idrottshall föreslås 

användas av skola och föreningsverksamhet. 

I Riksidrottsförbundet framtidsspaning för 2021 beskrivs ett förändrat 

idrottande, där fler idrottar längre och nya idrotter och träningsformer uppstår. 

För att möta nya behov av träning är det viktigt med en kontinuerlig 

avstämning och benchmarking av framtida fritids- och idrottsanläggningar.  

Skövde kommun anses ha en relativt hög tillgång på fullstora sporthallar och 

det pågår för närvarande projektering kring en helt ny sporthall på Billingehov/ 

Lillegården.  

Det finns i år tolv stycken sporthallar på 55 000 invånare i Skövde kommun. 

Detta innebär 4583 personer per hall. Med den planerade hallen på Lillegården 

skulle det bli 4230 personer per hall. Enligt en rapport från 

Riksidrottsförbundet är snittet för kommuner med ett invånarantal på mellan 

50 001–100 000 beräknat på hallar i storleken 18x36 till 22x42 meter 8 011 

invånare per hall.  

Inom Skövde kommun har det hittills byggts idrottshallar utifrån ett samlat 

behov från både skola och fritid för ett maximalt utnyttjande. Under de senaste 

åren har kommunen byggt Trädgårdsstadens sporthall (2018) och 
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Kavelbrohallen (2019). Ytterligare en sporthall är planerad på Lillegårdens 

idrottsområde (2020/2021). 

I dagsläget ses inget behov av ytterligare sporthall men detta kan komma att 

förändras och vid framtida byggnation bör kommunens södra delar beaktas. 

Underlaget till kultur- och fritidsnämndens yttrande togs fram i samarbete med 

tjänstepersoner inom enheten Föreningsliv och ungdom. 

 

Handlingar 

Medborgarförslag om byggnation av idrottshall i Skultorp 

Medborgarförslag om byggnation av idrottshall i Skultorp 

Beslut KSAU, 2019-04-17, Ärende 97/19, Remittering av motioner och 

medborgarförslag 

KFN § 37/19 Yttrande remiss medborgarförslag om byggnation av 

idrottshall i Skultorp 

 

 

Skickas till 

Förslagsställaren                                 
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KS § 179/19  

Medborgarförslag om att skapa squashbanor i någon av kommunens 

lokaler 
KS2019.0127 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-18 173/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 179/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse medborgarförslaget om att skapa 

squashbanor i någon av kommunens lokaler besvarat. 

Bakgrund 

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade 2019-04-17 att remittera 

medborgar-förslaget om att skapa squashbanor i någon av kommunens lokaler 

till kultur- och fritidsnämnden. Kultur- och fritidsnämnden anser att förslaget 

bör anses vara besvarat i och med att squashbanor finns med i projektering av 

ny sporthall vid verksamhetshetsområde Billingehov/Lillegården. 

De lokaler som idag används för kommunal idrotts- och fritidsverksamhet är de 

idrottshallar som finns eller byggs tillsammans med kommunens skolor. 

Lokalerna nyttjas som regel av skolans verksamhet dagtid och föreningslivet 

kvällar och helger. En projektering tillsammans med näringsidkare pågår för 

närvarande kring en helt ny sporthall på Billingehov/Lillegården. Sporthallen 

är tänkt att innehålla yta för padeltennis, squashbanor, hoppgrop för gymnastik 

och idrottshall för skolan med mera. 

Handlingar 

Medborgarförslag om att skapa squashbanor i någon av kommunens 

lokaler 

Beslut KSAU, 2019-04-17, Ärende 97/19, Remittering av motioner och 

medborgarförslag 

KFN § 38/19 Yttrande remiss Medborgarförslag om att skapa 

squashbanor i någon av kommunens lokaler 

 

Skickas till 

Förslagsställaren                                 

Kultur- och fritidsnämnden 
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KS § 180/19  

Ändring av detaljplan för Ekedal södra (1496K-DP685) 
KS2019.0250 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 184/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 180/19 

 

 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att anta Ändring av detaljplan för Ekedal södra 

(1496K-DP685). Genomförandet av planförslaget inte bedöms medföra någon 

betydande miljöpåverkan varför något behov av strategisk miljöbedömning inte 

föreligger.  

 
Bakgrund 

Planens syfte är att möjliggöra nybyggnad av väderskyddad parkering på 

fastigheten Linnéan 1. Kommunstyrelsen beslutade den 12 augusti 2019 att ge 

sektor samhällsbyggnad i uppdrag att upprätta ändring av detaljplan för 

Ekedal södra.  

 

Planändringen innebär att en del av den prickade marken inom fastigheten 

Linnéan 1 kommer att ersättas med en byggrätt som möjliggör väderskyddad 

parkering för fastighetens behov.  

 

Fastigheten Linnéan 1 ingår i ett område (Södra Ekedal) med en 

detaljplan som vann laga kraft 2016-05-05. Genomförandetiden för 

detaljplanen är 10 år från den dag planen vinner laga kraft. Byggnation 

på fastigheten pågår nu och förväntas vara färdigställt under hösten 

2019. 

I samband med detaljplaneringen av Södra Ekedal fastlades ett u-område för 

att säkerställa befintlig placering av en fjärrvärmeledning. På denna yta önskar 

Asplunds Bygg i Mellansverige AB att ändra detaljplanen för att skapa byggrätt 

för carport. En förutsättning för genomförandet av planförslaget för Ekedal 

södra har varit att denna  fjärrvärmeledning ska flyttas.Flytten av 

fjärrvärmeledningen påbörjades under augusti månad 2019. 

Fjärrvärmeledningen på fastigheten Linnéan 1 togs ur bruk under vecka 38 

(september månad) 2019. 

 

Förslaget 

Ändringen av detaljplanen innebär att u-området inom fastigheten Linnéan 1 

utgår samt att byggrätter skapas som möjliggör väderskyddad parkering av 

fordon för fastighetens behov.  
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Motivering av beslut 

Kommunstyrelsen har den 12 augusti 2019 gett sektor samhällsbyggnad i 

uppdrag att ändra detaljplanen för Ekedal Södra 1496K-DP685. Efter att 

samrådshandlingar presenterades på beredning samhällsbyggnad den 14 

augusti så ställdes planförslaget ut på Samråd mellan den 15 augusti och den 5 

september 2019. Då inga väsentliga ändringar av planförslaget skedde efter 

plansamrådet ställdes planförslaget ut för granskning den 9 september.  

 

Inkomna synpunkter som framförts under tiden för samråd och granskning har 

behandlats och bemötts i bifogad granskningsutlåtande.  

Granskningen har ägt rum under tiden mellan den 9 september 2019 till 23 

september 2019. Totalt har 14 st skrivelser inkommit, varav 10 st utan några 

synpunkter på planförslaget. 

 

Nedan redovisas en kort sammanfattning av de synpunkter och råd som 

inkommit på planförslaget under tiden för samråd och granskning. Därtill vilka 

förändringar och tillägg till detaljplanen som föreslås. 

Sammanfattning av synpunkter och råd.  

 Länsstyrelsen framförde i sitt samrådsyttrande att de ansåg att 

plankartan ej tydligt redovisar vad som ändrats i detaljplanen.   

 Avfallshantering Östra Skaraborg har i sitt yttrande framfört att det 

är viktigt att deras renhållningsföreskrifter samt riktlinjer i deras 

Handbok för avfallsutrymmen följs. 

Med anledning av de under samrådet inkomna synpunkter har följande 

förändringar gjorts i detaljplanen:  

 Plankartan och planbeskrivningen har kompletteras med bestämmelsen 

p1 för att tydliggöra vad som ändrats i och med planförslaget. 

Efter tiden för granskning har utöver justering av redaktionella fel även 

nedanstående förtydliganden inarbetats i detaljplanen.  

 Planbeskrivningen har kompletteras med förtydligande text om att 

den återstående genomförandetiden för gällande detaljplan 

(Detaljplan för Ekedal Södra 1496K-DP685) även kommer att gälla för 

de planbestämmelser som planändringen avser. 

 Planbeskrivningen kompletterats med text så att det tydliggörs att 

planprocessens är indelad i tre skeden, samrådsskede, 

granskningsskede, och antagandeskede.  

 Förtydligande om att egenskapsbestämmelsen p1 även tillåter andra 

komplementbyggnader än komplementbyggnader för 

parkeringsändamål har inarbetats i planbeskrivning och plankarta.  
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Justering av planhandlingarna efter granskningen bedöms inte 

föranleda att planförslaget behöver ställas ut för ny granskning. 

 Plankartan har justerats så att ändringsrutan har kompletterats med 

förtydligande text om att kartbilden inom ändringsrutan är ett utsnitt 

av gällande plankarta.   

Inga berörda fastighetsägare har motsatt sig planförslaget. 

Undersökningssamråd har hållits med Länsstyrelsen i Västra Götaland som 

delar sektor samhällsbyggnads bedömning att genomförandet av planförslaget 

inte kan antas medföra någon betydande miljöpåverkan. 

 

Handlingar 

Ändring av detaljplan för Ekedal södra (1496K-DP685) 

3_PLAN_2019_4_Planbeskrivning antagande rev 2019-09-25.pdf 

4_PLAN_2019_4_Behovsbedömning.pdf 

5_PLAN_2019_4_Granskningsutlåtande antagande.pdf 

1_PLAN_2019_4_Tjänsteskrivelse antagande.pdf 

2_PLAN_2019_4_Plankarta antagande rev 2019-09-25.pdf 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KS § 181/19  

Detaljplan för Bostället 23 - 24. Granskningsbeslut 
KS2018.0350 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 181/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 181/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

genomföra granskning gällande förslag till detaljplan för Bostället 23-24 

 

Bakgrund 

Planens syfte är att möjliggöra för byggnation av bostäder på fastigheten 

Bostället 23, och bostäder i kombination med centrumfunktioner på fastigheten 

Bostället 24. Planen avser även att skydda befintliga kulturhistoriska värden, 

samt möjliggöra för nya trafiklösningar. 

Förslaget innehåller ca 140 mindre hyreslägenheter, främst ettor och tvåor.       

Lärkstigen öppnas upp för allmän trafik till Mariesjövägen. Ny in-/utfart 

skapas mellan Hjovägen och Djäknevägen.  

Kommunstyrelsen beslutade 2019-05-06 (KS § 93/19) om att ge sektor 

samhällsbyggnad i uppdrag att genomföra samråd för förslag till detaljplan för 

Bostället 23-24 m.m. 

Planområdet ligger i stadsdelen Mariesjö, ca. 1,5 km. nordost om Skövde 

centrum, och omfattar fastigheterna Bostället 23 och 24. Området gränsar till 

småhusbebyggelse i väster och söder, och till verksamhetsområden i norr och 

öster. 

Bostället 23 är idag planlagd för garageändamål och inrymmer en byggnad som 

tidigare varit föreningslokal för FMCK. På Bostället 24 finns en byggnad med 

kultur-historiska värden, Xenia-huset, som inrymmer omkring 60 st. 

studentrum samt restaurang och café i bottenplan. Vid planarbetet utreds 

möjligheten att planlägga Bostället 23 för bostadsändamål, och Bostället 24 för 

bostäder och/eller centrum-verksamhet. Utgångspunkten är att Xenia-huset ska 

bevaras och att byggnadens kulturhistoriska värden ska regleras på 

plankartan. 

Detaljplanen tas fram parallellt med ett samrådsförslag till planprogram för 

Mariesjö. Planprogrammet syftar bland annat till att säkerställa den framtida 

bebyggelse-strukturen inom Mariesjöområdet. Detaljplanen för Bostället 23 och 

24 blir ett första led i omvandlingen, varför den tilltänkta bebyggelsen behöver 

överensstämma med planprogrammets intentioner.  
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Förslaget 

Sektor samhällsbyggnad har tillsammans med fastighetsägarna 

Skövdebostäder AB och AB Skövde Bostället 24 arbetat fram nedan förslag till 

detaljplan. 

Ny bostadsbebyggelse på Bostället 23 placeras utmed Mariesjövägen och 

Lärkstigen, i 5 respektive 3 våningar med entréer mot gatan. Den häck som 

idag finns i fastighetens sydvästra gräns som skydd till angränsande fastighet 

föreslås behållas, ersättas med en ny alternativt ersättas med carport/plank. 

Delar av marknivån inom fastigheten föreslås sänkas i syfte att bättre ansluta 

till omgivande gatunivåer och grannfastighet i söder. Parkering löses 

huvudsakligen i den västra delen av kvarteret. 

Bostället 24 föreslås kunna kompletteras med ny bostadsbebyggelse norr om 

Xenia-huset, i 5 respektive 3 våningar. Ytor för parkering planeras i sydost. 

Befintlig in-/utfart mellan Djäknevägen och Bangårdsgatan stängs, och endast 

utfart tillåts från Bostället 24 ut mot Bangårdsgatan. 

Parkytan som idag finns vid Djäknevägen ska även fortsättningsvis ägas och 

förvaltas av Skövde kommun. Parkytan kommer att utökas något bl.a. för att 

hantera dagvatten/ skyfall bättre. 

Lärkstigen öppnas upp för allmän trafik till Mariesjövägen. En ny in-/utfart 

(höger in, höger ut) skapas mellan Hjovägen och Djäknevägen. Nuvarande 

korsning Hjovägen-Bangårdsgatan ska på sikt justeras något, och i samband 

med detta planeras en ny gång- och cykelväg utmed Hjovägen och vidare norrut 

längs Bangårdsgatan. 

 

Förslaget bedöms vara förenligt med ÖP 2025 och FÖP Centrala Skövde.  

Detaljplanen tas fram parallellt med ett samrådsförslag till planprogram för 

Mariesjö. Planprogrammet bedöms vara av stort allmänt intresse, och så även 

detaljplanen. Av den anledningen handläggs detaljplanen med ett utökat 

förfarande. Detaljplanen bedöms kunna antas i början av 2020. 

Planavtal har upprättats med exploatörerna för att fördela kostnaderna för 

planarbetet. 

Motivering till beslut 

Samrådet har ägt rum under tiden 13 maj till 28 juni. Totalt har 19 skrivelser 

inkommit, varav 4 helt utan erinran. Inkomna synpunkter har behandlats och 

bemötts i bifogad samrådsredogörelse. Nedan redovisas en kort 

sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar mot förslaget 

som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som 

föreslås. 

Länsstyrelsen bedömer att ett antagande av en detaljplan enligt planförslaget 

inte kommer att prövas av dem. Vidare ger länsstyrelsen råd om att på 

plankartan reglera föreslagna åtgärder för att hantera skyfall och risker. 
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Miljönämnden Östra Skaraborg vill att planhandlingarna kompletteras med 

förtydligande kring markföroreningar och önskar att kompletterande 

provtagningar genomförs. Västarvet tycker det är bra att Xenia-huset skyddas 

med varsamhetsbestämmelser men anser det önskvärt att det angränsande 

föreslagna 5-våningshuset reduceras till 3 våningar. Västtrafik är tveksamma 

till att öppna ny in/utfart mellan Djäknevägen och Hjovägen. 

Fyra grannfastigheter (sakägare) framför i olika skrivelser invändningar mot 

förslaget med avseende på ökad trafik och buller samt för nära placerad och för 

hög föreslagen ny bebyggelse mm. Fastighetsägaren till Bostället 23 önskar att 

Lärkstigen enkelriktas. 

Med anledning av under samrådet inkomna synpunkter, föreslås följande 

förändringar och tillägg göras i detaljplanen: 

Plankartan 

 Bestämmelse (dike) om att ”svackdike/översvämningsyta ska anläggas” 

införs inom parkmark i södra delen av planområdet. 

 Bestämmelse om ”ensidigt tvärfall” införs för den södra delen av 

Djäknegatan 

 Bestämmelse (b) om att ”färdigt golv för trapphus och entrérummet 
framför trapphuset  ska möta gatumarken och ligga 10-25 cm högre än 
gatan rakt utanför byggnaden” införs för Bostället 23. 

 Utbredningen av byggrätten för 3 våningsbyggnaden på Bostället 23 

justeras norrut. 

 

Planbeskrivningen 

 Kompletteras med text som beskriver åtgärder för att reducera 

konsekvenserna av skyfall införs i planbeskrivningen. 

 Kompletteras med information om den f.d. bensinstationen på Bostället 

24 och att sanering endast skett till MKM. 

 Kompletteras med information om att schaktningsarbeten och 

avhjälpandeåtgärder ska anmälas till miljönämnden 

 Kompletteras med uppgifter om befintliga brandposter i närområdet  

 Kompletteras med parkeringsnorm för cykel till restaurang (30cpl/1000 

BTA). 

 

Andra större förändringar av detaljplaneförslaget som inte varit resultatet av 

yttranden under samrådet föreslås vara att: 

Plankartan 
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 Bestämmelsen Bostäder (B) kompletteras med att bottenvåningarna mot 

Mariesjövägen och Bangårdsgatan som alternativ/komplement till 

bostäder kan innehålla centrumverksamheter (C). 

 Plankartans bestämmelse om ”föreskrivet antal våningar” ändras till 

”högsta antal våningar”. 

 Läget för västlig in-/utfart till parkeringskvarter på Bostället 24 har 

flyttats något norrut längs Lärkstigen.  

 Utbredningen av parkmarken och parkeringskvarter på Bostället 24 har 

justerats något. 

Planbeskrivningen 

 Illustrationen på sidan 8 har för Bostället 24 justerats med avseende på 

flyttad in-/utfart till parkeringskvarter samt justerad utbredning av 

parkeringskvarter och parkmark. 

 Kompletteras med motiv mm kring varför det anses lämpligt att även 

centrumverksamheter i bottenplanet kan vara alternativ till 

bostadsändamål längs Mariesjövägen och Bangårdsgatan.  

Synpunkter som framförts av sakägare bedömts ha tillmötesgåtts i den 

omfattning som kan hanteras i detaljplanen. 

De synpunkter, som framförts under planarbetet, har avvägts mot intresset att 

planlägga området. Även allmänna intressen har därvid beaktats. Sektor 

samhällsbyggnad bedömer att detaljplaneförslaget innebär en lämplig 

avvägning mellan olika intressen. 

Handlingar 

Detaljplan för Bostället 23 - 24 mm. Granskningsbeslut 

2_PLAN_2018_15_Plankarta Granskningshandling.pdf 

3_PLAN_2018_15_Planbeskrivning Granskningshandling.pdf 

4_PLAN_2018_15_Samrådsredogörelse 2019-09-25.pdf 

1_PLAN_2018_15_Tjänsteskrivelse granskning.pdf 

 

Skickas till 

 Sektor samhällsbyggnad                                
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KS § 182/19  

Detaljplan för Cylindern 1 m fl, uppdragsbeslut 
KS2019.0377 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 182/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 182/19 

 

 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

upprätta detaljplan för Cylindern 1 m fl.   

Framtagandet av detaljplanen sker genom standardförfarande med ett planerat 

antagande 2020-01-13. 

 

Bakgrund 

Syftet med planförslaget är att möjliggöra byggrätt för en gångbro över 

Hasslumsvägen mellan fastigheterna Cylindern 1 och Ventilen 2, som ägs av 

Cejn AB. Planen syftar även till att utöka byggrätten på Cylindern 1 för att 

möjliggöra nybyggnation av ett parkeringsdäck/parkeringshus för 

personalparkering till Cejn Ab:s lokaler på fastigheterna Cylindern 1 och 

Ventilen 2. 

 

Planförslaget innebär att en byggrätt för en gångbro skapas över allmän 

platsmark på Hasslumsvägen, samt att en ny byggrätt för parkeringsändamål 

skapas i den norra delen av fastigheten Cylindern 1.I samband med 

planändringen anpassas även gällande detaljplan för fastigheten Cylindern 1 

till befintliga förhållanden.  Initierare till planändringen är Cejn AB.  

 

Åtgärden är förenlig med Skövde kommuns Översiktsplan 2025 

Gällande detaljplaner är.1683K-ST242, 1496K-P2018/15.  

 

Förutsättningar 

Med hänsyn till att planförslaget inte är av betydande intresse för allmänheten 

eller i övrigt är av stor betydelse handläggs detaljplanen med 

standardförfarande.  

Samrådshandlingar kommer att presenteras på BSB den 25 september 2019 

Kommunstyrelsen föreslås därefter besluta om att ge sektor samhällsbyggnad i 

uppdrag att upprätta detaljplan för Cylindern 1 mm. 

 

Då samrådshandlingar redan är framtagna till KS 2019-10-14, samt har 

presenterats på BSB 2019-09-25 föreslås samrådshandlingar ställas ut redan 

efter KS beslut om uppdrag. 
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Om inga väsentliga ändringar av planförslaget sker efter plansamrådet föreslås 

planförslaget att ställas ut för granskning direkt efter samråd, detta för att 

möjliggöra en snabbare handläggning av planförslaget. Om det däremot 

inkommer synpunkter som föranleder att större ändringar av planförslaget 

behöver göras efter samrådet kommer granskningshandlingar tas upp på nytt i 

BSB.   

 

Presentation av samrådshandlingar BSB 2019-09-25. 

Uppdragsbeslut KS 2019-10-14. 

Beräknad samrådstid under oktober månad 2019. 

Beräknad granskningstid under november månad 2019. 

Beräknat antagande KS 13 januari 2020. 

Planavtal har upprättats med Cejn AB, för att fördela kostnader 

Motivering till beslut 

Planförslaget bedöms innebära en fortsatt önskvärd utveckling av området.  

Åtgärden bedöms vara förenlig med Skövde kommuns översiktsplan.  

 

Handlingar 

Detaljplan för Cylindern 1 mm, uppdragsbeslut 

2_PLAN_2019_16_Plankarta samråd rev 20190925.pdf 

3_PLAN_2019_16_Planbeskrivning samråd rev 20190925.pdf 

1_PLAN_2019_16_Tjänsteskrivelse uppdrag.pdf 

 

 

Skickas till 

 Sektor samhällsbyggnad                                
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KS § 183/19  

Ändring av detaljplaner för del av Värings tätort på grund av 

kommunalt övertagande av vägskötsel 
KS2019.0380 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 185/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 183/19 

 

 
Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att dels ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

upprätta förslag till ändring av detaljplaner för kommunalt övertagande av 

vägskötsel i delar av Värings tätort, dels genomföra samråd för framtaget 

förslag. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms 

medföra någon betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning 

inte föreligger. 

 

Bakgrund 

Planändringens syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Värings tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre 

byggnadsplaner som innehåller allmänplatser införs en administrativ 

bestämmelse som anger att kommunen är huvudman för dessa. 

 

Senaste beslut 

Kommunfullmäktige har beslutat att vägföreningar i kommunens yttertätorter 

ges möjlighet att ansöka till fullmäktige om ett kommunalt övertagande av 

huvudmannaskapet (KF §63/14). 

 

Ansökan om övertagande från Värings vägförening inkom till Sektor 

Samhällsbyggnad 2017-09-13. 

 

För Värings tätort gäller ett flertal äldre byggnadsplaner enligt BL samt några 

nyare detaljplaner enligt PBL. Huvudmannaskapet är på grund av detta 

splittrat. I praktiken förvaltas dock samtliga tätortens allmänna platser av 

Värings vägförening. 

 

Planändringarnas syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Värings tätort. Det görs genom att det i samtliga äldre 

byggnadsplaner som innehåller allmän plats införs en sådan administrativ 

bestämmelse.  

Enligt miljöbalken 6 kap 5 § ska kommunen som upprättar eller ändrar en plan 

eller ett program undersöka om genomförandet av planen, ändringen eller 
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programmet kan antas medföra betydande miljöpåverkan och om en strategisk 

miljöbedömning ska göras. Under processen för strategisk miljöbedömning 

arbetas en miljökonsekvensbeskrivning fram. 

Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande 

miljöpåverkan varför någon strategisk miljöbedömning innehållande en 

miljökonsekvensbeskrivning inte behöver genomföras. 

 

Förslaget 

Utkast till förslag för ändring av detaljplaner bifogas. 

Planförslaget avses att handläggas med ett standardförfarande. 

 

Handlingar 

Ändring av detaljplaner för del av Värings tätort på grund av 

kommunalt övertagande av vägskötsel 

Tjänsteskrivelse uppdrag, samråd och behovsbedömning.pdf 

2_PLAN_2016_151_Plankarta samråd.pdf 

4_PLAN_2016_151_Behovsbedömning.pdf 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                 
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KS § 184/19  

Kommunalt övertagande av vägskötsel - Tidans Vägförening 
KS2019.0378 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 186/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 184/19 

 

 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att dels ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att 

upprätta förslag till ändring av detaljplaner för kommunalt övertagande av 

vägskötsel i delar av Tidans tätort, dels genomföra samråd för framtaget 

förslag. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att genomförandet av planförslaget inte bedöms 

medföra någon betydande miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning 

inte föreligger. 

 

Bakgrund 

Planändringens syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Tidans tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre 

byggnadsplaner som innehåller allmän plats införs en sådan administrativ 

bestämmelse. 

För Tidans tätort gäller ett flertal äldre byggnadsplaner enligt BL samt några 

nya detaljplaner enligt PBL. Huvudmannaskapet är på grund av detta splittrat. 

Den största delen av området har dock enskilt huvudmannaskap. 

 

Planändringarnas syfte är att införa kommunalt huvudmannaskap för allmän 

plats i hela Tidans tätort. Det görs formellt genom att det i samtliga äldre 

byggnads-planer som innehåller allmän plats införs en sådan administrativ 

bestämmelse.  

 

Kommunen ska enligt miljöbalken genomföra en miljöbedömning för alla 

detaljplaner som kan antas medföra betydande miljöpåverkan. Vid kommunens 

ställningstagande till om planens genomförande kan antas medföra en 

betydande miljöpåverkan görs en behovsbedömning. Om behovsbedömningen 

visar på en betydande miljöpåverkan ska en miljöbedömning göras och 

resultatet redovisas i form av en miljökonsekvensbeskrivning. 

 

Genomförandet av förslaget bedöms inte medföra någon betydande 

miljöpåverkan varför något behov av miljöbedömning inte föreligger. 

 

Förslaget 

Utkast till förslag för ändring av detaljplaner bifogas. 



Skövde kommun  Sammanträdesprotokoll 
 Sammanträdesdatum 

Kommunstyrelsen 2019-10-14 24(69) 

 

Planförslaget avses att handläggas med ett standardförfarande. 

Arbetet med planändringarna har initierats av Tidans vägförening efter 

kommunalt beslut om övertagande av huvudmannaskap för allmänna platser i 

Skövde kransorter (KF §63/14). 

 

Handlingar 

Kommunalt övertagande av vägskötsel - Tidans Vägförening 

2_PLAN_2016_152_Plankarta samråd.pdf 

4_PLAN_2016_152_Behovsbedömning.pdf 

Tjänsteskrivelse uppdrag, samråd och behovsbedömning.pdf 

 

 

Skickas till 

 Sektor samhällsbyggnad                                
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KS § 185/19  

Revidering av energi- och klimatplan till energi- och 

klimatanpassningsplan. 
KS2019.0381 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 187/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 185/19 

 

 

Beslut  

Kommunstyrelsen beslutar att ge sektor samhällsbyggnad i uppdrag att ta fram 

en plan för klimat, energi och klimatanpassning 2021 -2030. 

 

Bakgrund 

Det pågår en förändring av jordens klimat på grund av omfattande utsläpp av 

växthusgaser. Skövde kommun har idag en gällande Energi- och klimatplan 

som sträcker sig fram till och med 2020. 

 

För att kommunen fortsatt ska ligga i framkant i klimat- och energifrågorna är 

det viktigt att det finns en plan som fortsatt tar höjd i frågan och som gör 

kommunen redo att möta kommande utmaningar. Klimatförändringarna 

påverkar redan samhället påtagligt och vi behöver anpassa befintliga och 

framtida samhällsstrukturer inför detta. Samtidigt måste vi även minska 

framtida påverkan genom att minimera de utsläpp som sker. 

 

På nationell och internationell nivå rekommenderas att energianvändning, 

klimatpåverkan och klimatanpassning hanteras i samma dokument för att 

tydliggöra kopplingen mellan områdena. På grund av detta, samt för att minska 

antalet styrdokument, föreslås att sektor samhällsbyggnad tar fram en 

gemensam plan för energianvändning, klimatpåverkan och klimatanpassning. 

 

Motivering till beslut 

 

Samråd med berörda grupper och andra sektorer. Arbetet i stort kommer 

genomföras och drivas av sektor samhällsbyggnad. Förutom sektor 

samhällsbyggnad kommer även övriga kommunala sektorer, kommunala bolag 

samt politiker involveras i arbetet. Det är också värdefullt att invånare och 

andra aktörer inkluderas i arbetet. För kvalitetssäkring och workshops föreslås 

att extern expertis används, vilket kommer medföra en extra kostnad som 

belastar befintlig budgetram för Sektor samhällsbyggnad. 

 

 

Omvärldsanalys 
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Att arbeta fram en energi- och klimatanpassningsplan har tydliga kopplingar 

till många mål i Agenda 2030, även utifrån den social och ekonomiska 

dimensionen. Genom att ha ett helhetsperspektiv på hållbarhetsfrågorna bidrar 

det till att nå större framgång i Agenda 2030-målen.  

 

Förslag på utformning av en plan för energianvändning, klimatpåverkan och 

klimatanpassning baseras på omvärldsanalys utförd våren 2019. Arbetet är 

utfört i samråd med samhällsbyggnadschef. 

 

Handlingar 

Revidering av energi- och klimatplan till energi- och 

klimatanpassningsplan. 

 

 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                                
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KS § 186/19  

Byggnation av Billingecentrat 
KS2016.0113 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 180/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 186/19 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avsätta 55 miljoner kronor för byggnation av 

Billingecentrat.  

Finansiering sker inom ramen för Billingeprojektet.  

 

Yrkanden 

Ulrica Johansson (C) yrkar enligt förslaget från kommunstyrelsens 

arbetsutskott. 

 

Johan Ask (S) och Dag Fredriksson (V) yrkar på följande förslag till beslut: 

Kommunstyrelsen beslutar att frågan ska avgöras av kommunfullmäktige och 

att kommunfullmäktige beslutar att avsätta 31 miljoner kronor för byggnation 

av Billingecentrat i enlighet med Kommunfullmäktiges beslut 2017-06-19, KF § 

78/17 punkt 11. Finansiering sker inom ramen för Billingeprojektet. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer yrkandet från Ulrica Johansson (C) yrkande enligt 

arbetsutskottets förslag mot yrkandet från Johan Ask (S) att ärendet ska 

avgöras i kommunfullmäktige och finner att kommunstyrelsen beslutar att 

ärendet ska avgöras i kommunfullmäktige. 

 

Ordförande ställer därefter yrkandet från Ulrica Johansson (C) enligt 

arbetsutskottets förslag om att avsätta 55 miljoner kronor mot yrkandet från 

Johan Ask (S) och Dag Fredriksson (V) att avsätta 31 miljoner kronor.  

 

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från Ulrica 

Johansson (C) att avsätta 55 miljoner kronor. 

 

Bakgrund 

För att Billingen Skövde ska bli en attraktiv destination är det angeläget att 

området upplevs som en sammanhållen anläggning. Betydelsen av att skapa 

Billingecentrat, är utifrån ambitionsnivån avgörande i utvecklingen av 

Billingen.  

Billingecentrat kommer bland annat rymma informationsytor, träningsytor, 

omklädningsrum med bastu, uthyrning av utrustning, cykelverkstad och 
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värmestuga. Restaurang, café, möteslokaler, föreningsytor samt ytor för 

driftspersonal är andra viktiga verksamheter som Billingecentrat kommer 

möjliggöra lokaliteter för. Sammantaget bidrar Billingecentrat till att skapa 

förutsättningar för en sammanhållen destination och naturlig mötesplats för 

Skövdebor, besökare och aktiva inom områdets discipliner.   

Utifrån kommande möjliga etableringar och ett utvecklingsperspektiv kommer 

Billingecentrat även rymma möjliga expansionsytor i syfte att möta potentiella 

aktörer för en fortsatt utveckling av Billingen Skövde.  

En ytterligare faktor som påverkar behovet av ett sammanhållande centra är 

områdets certifiering som ”Vasaloppscenter”. Utnämningen är en 

kvalitetssäkring för anläggningar med en medveten satsning på någon av 

Vasaloppets tre discipliner; skidåkning, löpning och cykel. Ett vasaloppscenter 

förpliktar vilket innebär att goda träningsmöjligheter måste erbjudas men även 

kunskap, kompetens och service inom de olika sporterna. Vasaloppscenter har 

ett uttalat samarbete med ett 20-tal certifierade träningsanläggningar runt om 

i landet. Endast tre av de officiella Vasaloppscentren ligger söder om Stockholm 

varav Skövde är ett av dom.  

Inom ramen för det av kommunfullmäktige beslutade ”’Billingeprojektet” har en 

förstudie av Billingecentrat genomförts.  I förstudien framgår att det finns 

externa aktörer och föreningar som är intresserade av att etablera verksamhet i 

Billingecentrat, vilket går i linje med ambitionsnivån för Billingen Skövde. 

Dessa aktörer kommer betala hyra för den utökade investeringskostnaden. 

Total projektbudget för Billingecentrat beräknas då uppgå till 55 miljoner 

kronor vilket finansieras inom ramen för Billingeprojektet. 
 

Handlingar 

Byggnation av Billingecentrat 

 

 

Skickas till 

Monica Schelander   

Tobias Carlgren   

Anna Hartung   
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KS § 187/19  

Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2019 
KS2019.0357 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 178/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 187/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna upprättad tertialrapport 2 för år 2019. 
 

 

Bakgrund 

Nämnderna ska enligt gällande riktlinjer för ekonomi- och verksamhetsstyrning 

rapportera måluppfyllelse och ekonomiskt resultat under året till 

kommunstyrelsen. Uppföljningen sker tertialvis och ska innehålla en 

helårsprognos. 

 

Den andra tertialrapporten (T2) som avser perioden januari till och med 

augusti, är en uppföljning av nämndernas verksamhetsplan, ekonomiskt utfall 

och årsprognos.  

Kommunstyrelsen prognostiserar ett positivt resultat om 8,5 miljoner kronor för 

år 2019. Överskottet förklaras främst av en medveten återhållsamhet inom 

kommunstyrelsens verksamheter, med bland annat lägre kostnader för 

personal och utvecklingsmedel. Några verksamheter prognostiserar ett 

underskott för året. Flera av dessa har haft en negativ avvikelse under flera år, 

och är i några fall svåra för kommunen att fullt ut påverka. Poster med negativ 

avvikelse mot budget är skolskjuts, parkeringshuset Mode, SFI, 

arbetsmarknadspolitiska åtgärder, facklig tid och kostnader knutna till HR-

systemet. 

 

För investeringar är prognosen att 145 miljoner kronor kommer att nyttjas, 

vilket är 88 miljoner kronor lägre än budget. Av dessa avser 60 miljoner kronor 

investeringar i infrastruktur där projekt förskjutits framåt i tid, och 7 miljoner 

kronor avser fastighetsförvärv och inventarier. 
 

Handlingar 

Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2019 

Kommunstyrelsens tertialrapport 2 (T2) 2019 

 

 

Skickas till 
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Emma Friberg, controller SMS 

Inger Carlsson, administrativ chef SSB 

Liselott Möll, controller SSV 
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KS § 188/19  

Finansrapport T2, 2019 
KS2019.0336 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 179/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 188/19 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att godkänna Finansrapport T2, 2019. 

 

Bakgrund 

Enligt gällande finanspolicy ska återrapportering till kommunstyrelsen kring 

finanshanteringen ske en gång per tertial. Syftet är att informera 

kommunstyrelse om kommunkoncernens finansiella ställning och för att 

säkerställa att finanspolicy följs.  

 

Som presenteras i finansrapporten T2 2019, kan fastställas att förvaltningen av 

kommunens finanser överensstämmer med riktlinjer i finanspolicyn. 
 

Handlingar 

Finansrapport T2, 2019 

Finansrapport T2 - 2019 

 

Skickas till 

Skövdes samtliga kommunala bolag                   

Kommunal förbunden RÖS, MÖS, AÖS, 

Skaraborgsvatten och Skaraborgs 

kommunalförbund  Von Haugwitz Cedermarkska 

stiftelsen                  Stiftelsen Skaraborgs Läns 

Sjukhem         
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KS § 189/19  

Mål och riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet 
KS2019.0281 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Beredning medborgare och folkhälsa 2019-06-12 5/19 

2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 167/19 

3 Kommunstyrelsen 2019-10-14 189/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att Skövde kommun antar mål och riktlinjer 

för det minoritetspolitiska arbetet. 

 

Bakgrund 

Lagen (SFS 2009:724) om nationella minoriteter och minoritetsspråk gäller i 

hela Sverige och innebär bland annat att minoritetsspråken ska skyddas och 

främjas. De nationella minoriteterna ska kunna behålla och utveckla sin 

kultur. Förvaltningsmyndigheter är skyldiga att informera om 

minoriteternas rättigheter och ge de nationella minoriteterna inflytande i 

egna frågor. 

Lagen om nationella minoriteter och minoritetsspråk (minoritetslagen) har 

gällt i Sverige sedan januari 2010. Från den 1 januari 2019 reviderades lagen 

så att rättigheter och skyldigheter stärktes. Skärpningen innebär bland 

annat att kommuner och regioner ska anta mål och riktlinjer för sitt 

minoritetspolitiska arbete. Uppgifter om dessa ska på begäran lämnas till 

Länsstyrelsen Stockholm och Sametinget. Därför har mål och riktlinjer för 

det minoritetspolitiska arbetet i Skövde kommun tagits fram. 

 

Handlingar 

TU Mål och riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet 

Mål och riktlinjer för det minoritetspolitiska arbetet 

 

Skickas till 

Anoo Skoglund Niskanen, samordnare, finskt 

förvaltningsområde 
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KS § 190/19  

Reviderade regler för rökfri arbetstid 
KS2019.0271 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2019-09-09 24/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 190/19 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta revideringen i dokumentet Regler för 

rökfri arbetstid till att även gälla elektroniska cigaretter, vattenpipor, rökning 

av örtprodukter och produkter som motsvarar rökning men inte innehåller 

tobak. 

 

Bakgrund 

Dokumentet Rökfri arbetstid antogs av kommunfullmäktige i oktober 2009 och 

började gälla från 1 april 2010. Ett förslag om översyn diskuterades på 

kommunstyrelsens arbetsgivarutskott februari 2015, där personalchefen då fick 

i uppdrag att ta fram ett förslag till direktiv för att se över dokumentet. En 

översyn gjordes och beslutades av kommunfullmäktige december 2015. Den 

översyn som gjordes var angelägen ur arbetsmiljö- och hälsoperspektiven men 

också ur kund- och verksamhetsperspektiv. Därtill kom också Skövde kommuns 

verksamhetsperspektiv som innebär att alla medarbetare representerar en 

arbetsgivare som skapar välfärd, har ett folkhälsoansvar och på så vis verkar 

för ett tobaksfritt samhälle.  

 

Från och med 1 juli 2019 börjar lag (2018:2088) om tobak och liknande 

produkter att gälla. Den ersätter den tidigare tobakslagen (1993:581) och lagen 

om elektroniska cigaretter och påfyllnadsbehållare (2017:425). I samband med 

detta föreslås att Skövde kommun uppdaterar dokumentet Regler för rökfri 

arbetstid till att även gälla elektroniska cigaretter, vattenpipor, rökning av 

örtprodukter och produkter som motsvarar rökning men inte innehåller tobak. 

Detta utifrån den nya lagen. 

 

Förändringar 

Förändringarna i dokumentet består av följande: 

 Ny rubrik 9 Vilka produkter omfattas, för att förtydliga vad lagen säger 

om vilka rökprodukter som omfattas. 

 Under punkten 5 Stöd är meningen om att erbjudande om stöd endast 

riktar sig till tillsvidareanställda borttagen, då vi är skyldiga att erbjuda 

alla som har ett anställningsförhållande med Skövde kommun den 

möjligheten.  
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 Under rubriken 6 Ansvar är en hänvisning till text i medarbetaridén 

borttagen då hänvisning till text i andra dokument kan komma att 

föranleda onödiga ändringar i detta dokument. 

 Under 10 Frågor och svar, 1.1.6 är ordet tillsvidareanställd utbytt mot 

anställd av samma anledning som ovanstående. 

Handlingar 

Reviderade regler för rökfri arbetstid 

Regler för rökfri arbetstid i Skövde kommun, 2019-05-28 

 

Skickas till 

Sektorcheferna                                      

HR-chef                         

Kommundirektör     
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KS § 191/19 

Riktlinjer för uppvaktning i Skövde kommun 
KS2019.0331 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2019-09-09 27/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 191/19 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anta ändringar i Riktlinjer för uppvaktning av 

medarbetare i Skövde kommun. (Dnr 2019.0331-1).  

Bakgrund 

Ändringar i riktlinjen innebär att två ytterligare nivåer införs på högsta värdet 

av en gåva/presentkort vid avslut av anställning. Beloppet har justerats ner för 

medarbetare som varit anställda kortare tid än ett respektive två år. 

Föreslagna nivåer är:  

 Medarbetare med kortare anställningstid än två år erhåller en gåva till 

ett värde av högst 1 % av gällande prisbasbelopp. 

 Medarbetare med kortare anställningstid än ett år erhåller en gåva till 

ett värde av högst 0,5 % av gällande prisbasbelopp. 

 Enskild chef beslutar om värdet på gåvan ska uppgå till det 

prisbasbelopp som är satt som tak.  

 

Handlingar 

Riktlinjer för uppvaktning av medarbetare i Skövde kommun 

Förslag på riktlinjer för uppvaktning.doc 

Riktlinjer för uppvaktning av anställda i Skövde kommun 2018-09-03 

 

Skickas till 

HR-chef Sofia Myrman                                 

 

 

 

 

 

 

 

KS § 192/19  

Svar på motion angående uttalande om återvändande IS-terrorister 

och uppdrag till nämnder och styrelser med anledning av detta 
KS2019.0190 
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Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 168/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 192/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 102/19 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen. 

 

Yrkanden 

Ulrica Johansson (C) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till beslut att avslå 

motionen. 

Jerzy Kucier (SD) yrkar bifall till motionen.  

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer de båda yrkandena mot varandra och finner att 

kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskotts förslag att avslå motionen. 

 

Reservation 

Jerzy Kucier (SD) reserverar sig mot beslutet. 

Bakgrund 

Kommunfullmäktigeledamoten Tobias Andersson (SD) föreslår i en motion att 

kommunfullmäktige i Skövde kommun beslutar att uttala följande:  

Den som deltagit i, eller understött, terrorism, t.ex. återvändande IS-terrorister, 
är inte välkommen till Skövde kommun. 

- Sådana personer har genom sitt agerande vänt sig mot vårt fria samhälle 

och därmed också förverkat sina möjligheter att få kommunens hjälp. 

Därför kommer de inte erhålla stöd av kommunen i någon form. 

- Kommunen kommer inte utbetala försörjningsbidrag, hjälpa till med 

bostad. vuxenutbildning eller på annat sätt bidra med samhällelig 

service. 

- Skövde kommun prioriterar genom detta ställningstagande våra 

kommuninvånares trygghet och säkerhet, samtidigt som vi tar ställning 

för alla dem som blivit terroristernas offer. 

att uppdra till samtliga nämnder och styrelser som berörs av 
kommunfullmäktiges uttalande ovan, att utarbeta direktiv som förhindrar att 
Skövde kommuns ekonomiska eller personella resurser tas i anspråk för någon 
typ av bistånd, insats eller annat till återvändande IS-terrorister eller andra 
som deltagit i eller stött terrorism. 
 
Motionären hänvisar i motionen till Staffanstorps kommun där liknande beslut 

tagits i kommunstyrelse resp. kommunfullmäktige. 

 

Samlad bedömning 
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Inledningsvis kan det noteras att de kommunala befogenheterna utgör gränsen 

för vad kommuner får ägna sig åt. Av 2 kap. 1 § Kommunallagen (KL) framgår 

att kommuner får ha hand om angelägenheter av allmänt intresse som har 

anknytning till kommunens eller landstingets område eller deras medlemmar. 

Detta avser dock inte sådana angelägenheter som enbart staten, en annan 

kommun, ett annat landsting eller någon annan ska ha hand om (2:2 KL).   

 

Skövde kommun arbetar idag tillsammans med Polismyndigheten både 

förebyggande och i förekommande fall även i pågående ärenden som berör 

kriminalitet och säkerhet i Skövde kommun. Vid misstanke om att barn 

förekommer i en miljö där extremism förekommer ska en orosanmälan 

upprättas. Brottsförebyggande rådet i Skövde har till uppgift att dela 

information mellan olika aktörer samt samarbeta bland annat med aktiviteter 

för att öka trygghet och förebygga brott. 
 

Säkerhetspolisen, SÄPO, har huvudansvaret för att bekämpa hot från 

våldsbejakande extremism och har bland annat uttalat att 

informationsspridning är en viktig del i arbetet. Bland den information som 

delas från SÄPO med Polismyndigheten är kända IS-anhängare varpå 

samarbete med kommun, i synnerhet socialtjänst, kan inledas. I april förekom 

41 av Sveriges kommuner på SÄPOs lista över kända vistelseorter för 

återvändande IS-anhängare samt omfattade cirka 150 individer.  

 

Vad avser den nu aktuella motionen i sig är en första fråga som framkommer 

vilka som avses med ”återvändande IS-terrorister” men en rimlig utgångspunkt 

är att vad som avses är individer som lagförts och genom lagakraftvunnen dom 

dömts för terroristbrott. En annan ordning skulle ju innebära att kommunala 

tjänstemän övertog domstolarnas roll och mer eller mindre godtyckligt fastslog 

att individer begått terroristbrott. Det behöver knappast utvecklas att det inte 

ankommer på kommuner att utreda och beivra brott.  

 

Utifrån grundlagarna, och då främst regeringsformen (RF) utövas den offentliga 

makten under lagarna. Vad detta innebär är att det offentliga, i dess 

maktutövning, har att följa vad lagar och sedvanerätt anger (den s.k. 

legalitetsprincipen). Det ankommer m.a.o. på kommunen och andra offentliga 

organ att följa lagarna oaktat om kommunen måhända tycker den specifika 

lagen är bra eller dålig.  

 

Den kommunala verksamheten är i hög grad lagreglerad. Som exempel kan 

nämnas att kommunallagen som sådan i princip förbjuder stöd till enskilda då 

detta i sig inte kan anses vara av allmänt intresse. Det finns dock ett flertal 

undantag från detta i speciallagstiftning som t.ex. i socialtjänstlagen (SoL) 

genom regelverket om försörjningsstöd. Vilket framgår av 4:1 SoL har den som 

inte själv kan tillgodose sina behov eller kan få dem tillgodosedda på annat sätt 

har rätt till bistånd av socialnämnden för sin försörjning (försörjningsstöd) och 

för sin livsföring i övrigt. Försörjningsstöd tar sikte på att garantera den 

enskilde en skälig levnadsnivå och innefattar t.ex. nödvändiga kostnader för 
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livsmedel, kläder och hyra. Rätten till försörjningsstöd förutsätter även att den 

enskilde står till arbetsmarknadens förfogande, dvs. söker återkomma till 

sysselsättning.  

 

Viss grund finns även i praxis för att reducera försörjningsstödet om det med 

fog kan antas att detta kommer användas på ett sätt som det inte var avsett för 

(t.ex. för att finansiera ett missbruk). Uppfyller en individ kriterierna för 

försörjningsstöd, och det inte med fog kan antas användas till annat än vad som 

det avsetts för, har individen även rätt till insatsen/biståndet. Några särskilda 

krav på vandelsprövning i övrigt eller att den enskilde ska ha ett icke-

kriminellt förflutet kan med andra ord inte uppställas. Även i andra fall som rör 

myndighetsutövning är lagstiftningen tydlig. Vad gäller t.ex. frågor om bygglov 

ska sådant meddelas förutsatt att de kriterier som anges i lagen är uppfyllda.       

 

Även om motionen som sådan inte rör ett enskilt ärende utan är mer generell i 

sin natur är det även av vikt att ha i åminnelse att ingen annan myndighet än 

den som har beslutsrätten får bestämma hur beslutet i ett enskilt fall av 

myndighetsutövning ska utfalla. T.ex. kan kommunstyrelsen eller för den delen 

kommunfullmäktige inte beordra eller otillbörligt söka påverka en nämnds 

beslut i ett specifikt bygglovsärende eller ärende om försörjningsstöd. De 

förtroendevalda och kommunanställda som beslutar i ärenden som rör 

myndighetsutövning är ju vidare underkastade straffansvar enligt 

Brottsbalkens regler varför de rimligen inte kan förväntas ta beslut utan stöd i 

lag.      

 

När man pratar om samhällelig service kan ju begreppet som sådant visserligen 

diskuteras men tittar man i t.ex. vattentjänstlagen eller vad som gäller avfall 

enligt miljöbalken är det kommunala ansvaret tydligt. I sådana fall kan inte 

heller kommunen undgå att tillämpa lagarna i de enskilda fallen.  

 

Ovan är bara några få exempel på vad lagstiftaren angett åvilar kommunen. 

Även på andra områden finns bestämmelser som t.ex. rör skola, äldreomsorg, 

kollektivtrafik, färdtjänst samt olika former av tillstånd och tillsyn. I vad mån 

uppgift åvilar kommunen enligt lag kan undantag för detta inte göras i ett 

kommunalt styrdokument. 

 

För undertecknad ter det sig svårt att se att ett tillämpande av motionen inte 

skulle medföra en risk för att konflikt uppkommer med gällande lagstiftning på 

flera områden. Låt sedan vara att risken av konflikt i ett enskilt fall, sett till 

antalet som dömts för terroristbrott i Sverige, torde vara närmast obefintligt i 

kommunen.    

Handlingar 

TU Svar på motion angående uttalande om återvändande IS-

terrorister och uppdrag till nämnder och styrelser med anledning av 

detta 

Motion angående uttalande om återvändande IS-terrorister och 
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uppdrag till nämnder och styrelser med anledning av detta (SD) 

 

 

Skickas till 

Motionären                                 
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KS § 193/19  

Svar på motion Koldioxidbudget 
KS2019.0188 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 189/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 193/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 101/19 

 

 

Förslag till beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses besvarad. 

 

Bakgrund 

Det råder sedan ett antal år tillbaka mycket stor akademisk enighet kring 

sambandet mellan utsläpp av växthusgaser och den temperaturökning dessa 

leder till. För att vi människor inte ska förändra klimatet så pass mycket att 

det ger stora samhällsekonomiska konsekvenser är det av största vikt att hålla 

ökningen av den globala medeltemperaturen väl under 2 grader Celsius. 

 

För att åstadkomma detta finns det globalt beräknat tak på hur mycket 

växthusgaser mänskligheten får släppa ut de närmaste åren. Detta tak är inte 

beräknat per kommun och det är därför svårt att avgöra hur mycket 

växthusgaser Skövde kommun får släppa ut de närmaste åren. 

 

En koldioxidbudget utgår ifrån det globala utsläppstaket och använder sedan 

lokala förutsättningar för att beräkna hur stor del av den totala 

utsläppsbudgeten Skövde får ta del av. Det är alltså ett sätt att visa hur mycket 

Skövde kommun måste minska sina utsläpp fram till ett satt år. 

 

I och med att sektor samhällsbyggnad påbörjat arbetet med att ta fram en ny 

energi- och klimatplan som skall gälla från och med 2020 är sektorns 

bedömning att Skövde kommun i dagsläget inte ska ta fram en separat 

koldioxidbudget utan att en koldoxidbudget istället ska vävas in i den nya 

energi- och klimatplanen. 

Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Miljöpartiet har skickat in en motion 

där det föreslås att Skövde kommun ska ta fram en koldioxidbudget med syftet 

att redovisa hur mycket kommunen måste minska sina utsläpp. 

 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har beslutat att motion om koldioxidbudget 

ska beredas av sektor samhällsbyggnad. 
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Sektor samhällsbyggnads utlåtande 

I dagsläget kan Sektor samhällsbyggnad inte rekommendera att kommunen ska 

lägga resurser på att ta fram en koldioxidbudget för kommunen då vi anser att 

den i sig självt inte fyller någon funktion. 

 

Det som bestämts enligt Parisavtalet, som syftar till att hålla den globala 

medeltemperaturen väl under 2 grader Celsius, innebär i princip att Skövde 

inte kan ha några nettoutsläpp av koldioxid fram till och med 2040. Detta mål 

står även i kommunens nu gällande energi- och klimatplan som är antagen av 

kommunfullmäktige, med skillnaden att målet där är satt till 2050 istället för 

2040. I och med att Energi- och klimatplanen bara gäller till och med 2020 har 

Sektor samhällsbyggnad påbörjat arbetet med att ta fram en ny plan, denna 

plan kommer väva in den nya kunskap som tillkommit inom klimatområdet 

sedan den förra planen antogs 2012. 

 

Sektorn anser därför att en koldioxidbudget inte ger någon ny information som 

inte redan finns idag. Den ger inte heller några nya mål eftersom målet redan 

är att inte ha några nettoutsläpp av koldioxid. Koldioxidbudgeten ger heller 

inga indikationer på vad som måste göras för att hålla sig inom budgeten utan 

säger bara hur mycket utsläppen behöver sänkas i kommunen varje år fram till 

2040. 

Sektor samhällsbyggnad har även konsulterat med ekonomienheten, vilka är av 

samma bild. Att eftersom en ny energi- och klimatplan är under arbete bör 

beräkningar av framtida tillåtna växthusgasutsläpp ingå i den nya planen och 

inte redovisas i fristående koldioxidbudget. 

 

Handlingar 

Svar på motion Koldioxidbudget 

Undertecknad - Motion om koldioxidbudget (MP) (S) (V) 

 

 

Skickas till 

Förslagsställare           Sektor samhällsbyggnad                    
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KS § 194/19  

Svar på motion om förbud mot böneutrop på offentlig plats i Skövde 

kommun 
KS2019.0191 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2019-10-14 194/19 

2 Kommunfullmäktige 2019-10-31 103/19 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 

 

Yrkanden 

 

Johan Ask (S) yrkar på arbetsutskotts förslag, att motionen avslås. 

Theres Sahlström (M) yrkar på att motionen ska anses besvarad. 

Jerzy Kucier (SD) yrkar bifall till motionen.  

 

 

Beslutsgång 

Ordförande frågar kommunstyrelsen om förslaget från arbetsutskottet att avslå 

motionen kan anses som huvudförslag. Kommunstyrelsen beslutar att detta är 

huvudförslaget.  

 

Ordförande ställer därefter yrkandet från Theres Sahlström (M) mot yrkandet 

från Jerzy Kucier (SD) och finner att kommunstyrelsen beslutar att förslaget 

från Theres Sahlström (M) att motionen ska anses besvarad ska vara 

motförslag.  

 

Ordförande ställer därefter yrkandet från Johan Ask (S) mot yrkandet från 

Theres Sahlström (M) och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget 

från Theres Sahlström (M) att motionen ska anses besvarad. 

 

Votering begärs. Kommunstyrelsen godkänner följande beslutsgång. 

Ja-röst för bifall till yrkandet från Johan Ask (S) att motionen avslås. 

Nej-röst för bifall till yrkandet från Theres Sahlström (M) att motionen anses 

besvarad. 
 

Omröstningsresultat 

Omröstningen utfaller med 7 ja-röster för bifall till yrkandet från Johan Ask (S) 

och 7 nej-röster för bifall till yrkandet från Theres Sahlström (M) och 1 avstår.  

Ordförandes röst avgör och kommunstyrelsen beslutar enligt yrkandet från 

Theres Sahlström (M) att motionen ska anses besvarad. 
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Följande röstar JA (7 st): Katarina Jonsson (M), Ulrica Johansson (C), Theres 

Sahlström (M), Magnus Hammar (M), Claës Beckamn (M), Christer Winbäck 

(L), Jan Sandelius (KD). 

 

Följande röstar NEJ (7 st): Johan Ask (S), Maria Hjärtqvist (S), Robert Ciabatti 

(S), Malin Wadman (S), Anita Löfgren (S), Dag Fredriksson (S), Bjarne Medin 

(S) 

 

Avstår (1st): Jerzy Kucier (SD)  

 

Reservation 

Jerzy Kucier (SD) reserverar sig mot beslutet. 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktigeledamoten Tobias Andersson föreslår i en motion att 

Skövde kommun, i väntan på nationella riktlinjer, inför en paragraf i de lokala 

ordningsföreskrifterna som tydligt sätter stopp för böneutrop i Skövde kommun. 

Möjligheten för kommuner att meddela lokala ordningsföreskrifter grundar sig 

på bestämmelser i ordningslagen (1993:1617), OL, samt förordningen 

(1993:1632) med bemyndigande för kommuner och länsstyrelser att meddela 

lokala föreskrifter enligt ordningslagen. Genom detta får kommuner bl.a. 

meddela sådana föreskrifter för kommunen eller del av denna som behövs för 

att upprätthålla den allmänna ordningen på offentlig plats (3 kap 8 § OL). Av 3 

kap 12 § OL framgår att lokala ordningsföreskrifter inte får lägga onödigt tvång 

på allmänheten eller annars göra obefogade inskränkningar i den enskildes 

frihet. 

De lokala ordningsföreskrifterna för Skövde kommun, i dess nuvarande 

utformning, anger även att information, reklam, propaganda eller andra 

budskap som riktar sig till personer på offentlig plats inte får ske genom 

högtalare eller liknande utan tillstånd från polismyndigheten. Då även andra 

kommuner har liknande formuleringar har polismyndighetens beslut ifråga om 

böneutrop även prövats rättsligt (se. t.ex. Kammarrätten i Göteborgs dom av 

2019-04-24 i mål 5873-18 & mål 5907-18). I domskälen i ovanstående mål 

redovisar även Kammarrätten den praxis avseende den positiva och negativa 

religionsfriheten samt avvägningen mellan motstående intressen/rättigheter 

som utvecklats i Europadomstolen. 

Skövde kommun behandlar för närvarande ett bygglov för moské men detta 

bygglov innefattar ingen minaret. Att enskilda kan få till stånd en rättslig 

prövning samt det faktum att ingen moské med böneutrop finns i kommunen 

gör det svårmotiverat med ett förbud för att upprätthålla den allmänna 

ordningen på offentlig plats. Därför föreslår förvaltningen att motionen avslås.     
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Handlingar 

Svar på motion om förbud mot böneutrop på offentlig plats i Skövde 

kommun 

Motion om förbud mot böneutrop på offentlig plats i Skövde kommun 

(SD) 

 

 

Skickas till 

Förslagsställaren                                

Kommunjurist Tobias Carlgren  
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KS § 195/19  

Svar på motion om att införa ett kommunalt näringslivsbokslut 
KS2019.0237 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-18 174/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 195/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 104/19 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anse motionen besvarad. 
 

Bakgrund 

I motionen från Sverigedemokraterna föreslås att ett kommunalt 

näringslivsbokslut årligen som ska redovisa vilka insatser och stöd som behövs 

för att underlätta för företag att etablera sig och växa i Skövde. 

Utgångspunkten är att Skövdes näringslivsstruktur innebär att det finns en 

potentiell sårbarhet i och med de stora arbetsgivare som dominerar när det 

gäller arbetstillfällen. I motionen hänvisas också till Företagarnas rapport 

gällande Sveriges kommuners näringsliv, där småföretagens bidrag när det 

gäller jobbtillväxt, andel jobb och skatteintäkter för kommunen sätts i relation 

till hela näringslivet. 

 

Skövde är starkt dominerat av de stora offentliga och privata arbetsgivarna på 

orten när det gäller arbetstillfällen och det är viktigt att hela tiden arbeta för 

att skapa rätt förutsättningar för de små- och medelstora företagen att växa och 

må bra för att få en bättre balans. Med den näringslivsstruktur Skövde har idag 

är det dock logiskt att resultatet blir lågt när småföretagens betydelse sätts i 

relation till den totala ekonomin.  

 

Skövde är idag dock inte betecknad som en sårbar kommun utifrån 

Tillväxtverkets senaste analys från 2016, där Sveriges 100 mest sårbara 

kommuner listas. De nyckeltal som används i den undersökningen redovisas i 

modellen nedan. Rapporten i sin helhet finns att ta del av på kommunens 

hemsida.   
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Näringslivsenhetens arbete med företagsklimatet 

Näringslivsenheten arbetar idag med företagsklimatet utifrån identifierade 

behov i det lokala näringslivet. Behoven fångas upp genom de företagsbesök 

som görs av enheten tillsammans med kommunens berörda chefer i flera 

sektorer och politiker från nämnder och kommunala bolagsstyrelser.  

 

I tillägg till de här dialogmötena används insiktsmätningen där företag som 

varit i kontakt med kommunens myndighetsutövning ger betyg och lämnar 

förslag till förbättring samt Svenskt Näringslivs undersökning av 

kommunernas företagsklimat. Underlaget används för att hitta nödvändiga 

åtgärder och insatser för att underlätta för företagen att växa.  

 

Åtgärderna samlas i ”Handlingsplan för förbättrat företagsklimat”, som stäms 

av med näringslivet för att säkerställa att insatserna träffar rätt. 

Handlingsplanen följs upp och revideras årligen när nya synpunkter och behov 

fångas upp. Hur näringslivsenheten arbetar med åtgärderna går att följa på 

Skövde kommuns hemsida, där de olika insatserna bockas av allt eftersom de är 

genomförda. De företagsbesök som genomförs fördelas över branscher, enmans- 

små- och medel- och stora företag. 

Nyföretagande 

För att minska sårbarheten i näringslivet och beroendet av Skövdes stora 

arbetsgivare behövs ett starkt nyföretagande. Insatserna på det här området är 

mer indirekta genom finansiering av NyföretagarCentrum och Science Park 

Skövde som visar goda resultat genom tillväxt av nya företag. 

Etablering 

För att bli mer tydliga i etableringserbjudandet till marknaden behövs en 

etableringsstrategi. En sådan strategi är under framtagande och som underlag 

har ett 20-tal intervjuer genomförts med företag, näringslivsorganisationer, 

kommunala bolag och tjänstepersoner. I etableringsstrategin identifieras ett 

antal styrkeområden där förutsättningarna är extra goda för Skövdes del, det 

vill säga, där det finns en koncentration av kunskap och excellens i akademin 

och i det befintliga näringslivet.  
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Strategin pekar också på hur viktigt det är att arbeta med det befintliga 

näringslivets tillväxt och innovationsförmåga. När det gäller stärkt 

innovationskraft har Skövde bra verktyg när det gäller styrkeområdet 

dataspelsutveckling/IT och produktionsteknik genom innovationsarenorna 

ASSAR och Sweden Game Arena. 

Mål och uppföljning 

Näringslivsenheten arbetar utifrån Kommunstyrelsens mål: 

 

- Skövde ska ha ett gynnsamt företagsklimat och vara attraktivt för 

etablering och expansion 

- Arbetsmarknadsregionen utvecklas och stärks 

 

Till målen är Kommunstyrelsens verksamhetsplan kopplad, där aktiviteter 

beslutas av kommunstyrelsen efter förslag från enheten. 

Målen och verksamhetsplanens aktiviteter följs upp i kommunstyrelsens 

tertialrapporter och resultatmätningar görs utifrån följande indikatorer: 

 

- Svenskt Näringslivs ranking av kommunernas företagsklimat 

- Antalet arbetstillfällen 

- Bruttoregionalprodukt för Skövde Kommun 

- Antal nyregistrerade företag 

- Antalet anställda i nya företag 

- Antal befintliga företag och offentliga verksamheter som etableras i 

Skövde Kommun 

- Andel av befolkningen med akademisk examen 

Slutsats 

Näringslivsenheten har idag en bra metod för att kartlägga behov av stöd och 

insatser för näringslivets tillväxt och ett strukturerat sätt att ta omhand 

förbättringsarbetet genom handlingsplanen för förbättrat företagsklimat. En 

strategi för etableringsarbetet är under framtagande för att Skövde ska bli mer 

tydligt och spetsigt i sitt erbjudande till potentiella etablerare. Det finns tydliga 

mål, verksamhetsplan och resultatmätning med relevanta nyckeltal som följs 

upp på ett strukturerat sätt.   

 

Det som motionen efterfrågar anser näringslivsenheten finns idag men i annan 

form, att tillföra ett näringslivsbokslut skulle öka den administrativa bördan 

utan att generera ytterligare värde. 

 

 

Handlingar 

Svar på motion om att införa ett kommunalt näringslivsbokslut 
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Skickas till 

                                 

Johan Rahmberg 

Tobias Andersson 
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KS § 196/19  

Tertial 2 (T2), personalredovisning 2019 
KS2019.0373 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 2019-10-14 35/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 196/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 106/19 

 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att godkänna tertialrapport 2 

för personalredovisningen 2019. 

  

Bakgrund 

Tertial 2 (T2), personalredovisning 2019 beskriver och analyserar kommunens 

arbete under första halvåret 2019 inom områdena; personalutveckling, 

systematiskt arbetsmiljöarbete/likabehandling, strategisk kompetensförsörjning 

och löneöversynsprocess.  
 

T2 har samverkats med fackliga parter 2019-10-10. 

 

 

Handlingar 

Tertial 2 (T2), personalredovisning 2019 

Tertialrapport 2 personal (T2) 2019 (Skövde kommun) 1 

T2 personal 2019 halvår 1.pptx 

 

  

 

Skickas till 

Sofia Myrman HR-chef                        
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KS § 197/19  

Skövde kommuns delårsrapport (T2) 2019 
KS2019.0328 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-09 198/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 197/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 107/19 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna delårsrapporten med helårsprognos 

2019.  

 

Bakgrund 

Årets andra uppföljning är delårsrapport som består av ekonomiskt resultat 

samt årsprognos utifrån perioden januari till augusti 2019. Delårsrapporten ger 

också en bedömning av måluppfyllelse för kommunfullmäktiges mål och 

nämndernas mål samt en helårsprognos för kommunens verksamheter. En 

finansiell analys redovisas för att klargöra om kommunen har en god 

ekonomisk hushållning ur ett finansiellt perspektiv. 

 

Denna rapport innehåller inte någon samlad bild av koncernens verksamhet 

och ekonomi. Respektive bolag redovisar sin helårsprognos och delårsresultat 

för perioden. Tertial 2 redovisningen samverkas med de fackliga parterna den 

10 oktober. Personaldelarna i uppföljningen rapporteras i Skövde kommuns 

personalredovisning och bereds via kommunstyrelsens arbetsgivarutskott 

(KSAG). 

 

Två av kommunfullmäktiges åtta mål bedöms uppnås helt och sex mål bedöms 

som delvis uppfyllda.  

 

Kommunen som helhet går bättre än budget. Kommunen prognostiserar ett 

positivt resultat om 112,8 miljoner kronor 2019, vilket överstiger budgeten på 

37,0 miljoner kronor med 75,8 miljoner kronor.  Det prognostiserade resultatet 

2019 motsvarar 3,7 procent av skatter och bidrag. Det genomsnittliga resultatet 

under förra mandatperioden var 2,8 procent. Utifrån 2019 års prognos samt 

lagd plan 2020-2022 förväntas motsvarande siffra bli 2,8 procent. 

 

I samband med tertial 1 prognostiserade nämnderna exklusive 

taxeverksamheten ett underskott gentemot budget om 32,5 miljoner kronor. 

Nämndernas prognos i tertial 2 är ett underskott med 10,8 miljoner kronor 

vilket är en förbättring med närmare 22 miljoner. Kommunens 

grundverksamhet kopplat till barn- och utbildningsnämnden samt 

socialnämnden visar på underskott för tredje året i rad.  
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Precis som prognosen vid tertial 1 visade är det som bär upp resultatet 

tillfälliga överskott i form av exploateringsintäkter, kapitalkostnader, ej 

budgeterad vinstöverföring samt ofördelade medel gällande pris-och 

personalindex samt demografi. Dessutom har finansnettot förbättrats och en av 

flera anledningar är effekten av den nya redovisningslagen som påverkar 

resultatet positivt. 

Den demografiska utvecklingen med fler äldre och barn syns nu tydligt i 

Skövdes siffror liksom i övriga svenska kommuner. Kostnadstrycket har ökat i 

alla stora verksamhetsområden. Volymmässigt är det äldreomsorgen som ökar 

mest, men även samtliga områden inom skolan berörs. Befolkningsökningen 

2019 för dessa grupper har dock dämpats utifrån tidigare bedömningar.  

 

Nämnderna och affärsverken prognostiserar totalt ett underskott om 10,6 

miljoner kronor. De största negativa avvikelserna återfinns hos barn-och 

utbildningsnämnden med 18,8 miljoner kronor samt socialnämnden med 8,0 

miljoner kronor.   

 

Kommunstyrelsen och servicenämnden redovisar de största överskotten med 

8,5 miljoner kronor respektive 5,8 miljoner kronor exklusive taxefinansierad 

verksamhet.  

Investeringsbudgeten för 2019 uppgår till 1 040 miljoner kronor inklusive 

investeringar i taxefinansierad verksamhet som uppgår till 135 miljoner kronor. 

I den totala investeringsbudgeten för 2019 ingår ombudgeteringar från 2018 

med 271 miljoner kronor. Enligt prognosen beräknas investeringar för totalt 

644 miljoner kronor genomföras under 2019 varav taxefinansierade 

investeringar ingår med 94 miljoner kronor.  

 

Kommunens långfristiga lån uppgick till 1 620 miljoner kronor den 31 december 

2018. Motsvarande prognos för långfristiga skulder beräknas uppgå till 1 850 

miljoner kronor vid slutet av 2019. Kommunen har fortfarande en god soliditet 

trots att den sjunkit de senaste åren på grund av höga investeringsnivåer och 

låga resultat.  

 

Barn- och utbildningsnämndens underskott beror framförallt på ökade 

kostnader inom gymnasieskolan samt på grundskolans struktur med många 

mindre enheter. Ett antal åtgärder pågår för att få ner kostnaderna inom dessa 

områden. Socialnämndens underskott beror liksom i många andra kommuner 

på ökade kostnader för placeringar av barn- och unga samt ökade kostnader för 

försörjningsstöd. Vård- och omsorgsnämnden har gått från ett prognostiserat 

underskott vid tertial 1 om 9,5 miljoner kronor till en budget i balans vid tertial 

2. Detta beror framförallt på lägre efterfrågan på hemtjänst samt ökade 

statsbidrag. Verksamheten har dock fortsatt kostsamma placeringar inom LSS-

verksamheten samt utmaningar med produktiviteten i hemtjänsten.  

 

Det prognostiserade resultatet för 2019 bärs upp av engångsintäkter vilket 

innebär att nämndernas underskott täcks med andra medel under året.  
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I samband med tertial 1 uppmanade kommunstyrelsen de nämnder som 

uppvisade underskott att sträva mot att minska underskotten som redovisades. 

För barn- och utbildningsnämnden innebar detta att minska underskottet till 

högst 12 miljoner kronor, för vård- och omsorgsnämnden samt socialnämnden 

till högst 5 miljoner kronor.  Socialnämnden samt barn- och 

utbildningsnämnden prognostiseras inte nå detta mål. Ett omfattande 

effektiviseringsarbete pågår i nämnderna och därför efterfrågar inte 

kommunstyrelsen ytterligare åtgärder i nuläget. 

Då det ekonomiska läget fortsatt är utmanande så kommer ytterligare ett 

prognostillfälle genomföras i oktober. Nämndernas ekonomiska utveckling följs 

noga av ekonomichefen. 

 

Kommunstyrelsen uppmanar slutligen samtliga nämnder att påvisa hur de 

kommer ha en ekonomi i balans till 2020 utifrån den föreslagna budgeten.  

 

Handlingar 

Skövde kommuns delårsrapport (T2) 2019 

Skövde kommuns delårsrapport 2019 

Bilaga Nämndernas Tertialrapport 2 2019 

Bilaga Uppföljning KF mål och nämndernas mål T2 2019 

 

 

Skickas till 

Samtliga nämnder 

Kommundirektör 
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KS § 198/19  

Koncernbanken: Utlåningsramar 2020 
KS2019.0139 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-09 199/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 198/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 108/19 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att fastställa följande utlåningsramar för år 2020 

till sina kommunala bolag samt till anknutna kommunalförbund och stiftelser. 

 

AB Skövdebostäder    1 500 miljon kronor 

Skövde Energi AB    550 miljon kronor 

Kreativa Hus Skövde AB   300 miljon kronor 

Skövde Energi Elnät AB    150 miljon kronor 

Von Haugwitz Cedermarksa stiftelsen  80 miljon kronor 

Kommunalförbund Skaraborgsvatten 80 miljon kronor 

Stiftelsen Skaraborgs läns sjukhem  12 miljon kronor 

Skövde Stadshus AB    10 miljon kronor 

Mariesjö Kreativa Hus AB   10 miljon kronor 

VästFast i Skaraborg AB   10 miljon kronor 

Skövde Flygplats AB    10 miljon kronor 

Balthazar Science Center AB   2 miljon kronor 

 

Bakgrund 

Kommunens beslut om utlåning är i allmänhet av principiell beskaffenhet och 

är därför förbehållet kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige kan dock 

delegera rätten att fatta beslut om utlåning om kommunfullmäktige angett 

ramar för låneåtagandet.  

 

Utlåning genom koncernbanken höjer skuldsättningsnivån för kommunen 

eftersom det är kommunen som lånar upp finansiella medel för att sedan låna 

ut dessa till kommunala bolagen. För att ha kontroll över kommunens 

skuldsättning och de därmed förknippade risker måste kommunfullmäktige 

därför årligen fastställa maximala utlåningsramar till sina kommunala bolag 

samt till anknutna kommunalförbund och stiftelser. 

 

 

 

Jämfört med förra årets beslut har utlåningsramarna ökat eller minskat med 

följande belopp: 

AB Skövdebostäder    Ökning med 100 miljon kronor 
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Skövde Energi AB    Ingen ändring  

Kreativa Hus Skövde AB   Ökning med 50 miljon kronor 

Skövde Energi Elnät AB   Ingen ändring 

Von Haugwitz Cedermarksa stiftelsen  Ingen ändring  

Kommunalförbund Skaraborgsvatten Ökning med 30 miljon kronor 

Stiftelsen Skaraborgs läns sjukhem  Ingen ändring 

Skövde Stadshus AB    Ingen ändring 

Mariesjö Kreativa Hus AB   Ingen ändring 

VästFast i Skaraborg AB   Ny limit, ersätter 

annat lån 

Skövde Flygplats AB    Ökning med 8 miljon kronor 

Balthazar Science Center AB   Ingen ändring  

 

Jämfört med skuldsaldot per 2019-09-01 innebär de nya utlåningsramarna 

följande möjlighet till skuldökning: 

AB Skövdebostäder    200 miljon kronor kvar till ny 

limit 

Skövde Energi AB    135 miljon kronor kvar till ny 

limit 

Kreativa Hus Skövde AB   83 miljon kronor kvar till ny 

limit  

Skövde Energi Elnät AB   30 miljon kronor 

kvar till ny limit 

Von Haugwitz Cedermarksa stiftelsen  32 miljon kronor kvar till ny 

limit 

Kommunalförbund Skaraborgsvatten 46 miljon kronor kvar till ny 

limit 

Stiftelsen Skaraborgs läns sjukhem  12 miljon kronor 

kvar till ny limit 

Skövde Stadshus AB    4,6 miljon kronor kvar till ny 

limit 

Mariesjö Kreativa Hus AB   4,3 miljon kronor kvar till ny 

limit 

VästFast i Skaraborg AB   10 miljon kronor 

kvar till ny limit 

Skövde Flygplats AB    10 miljon kronor kvar till ny 

limit 

Balthazar Science Center AB   2 miljon kronor kvar till ny limit 

 

 

Handlingar 

Koncernbanken: Utlåningsramar 2020 

 

Skickas till 

Samtliga i beslutet nämnda kommunala bolag, stiftelser och kommunalförbund 
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KS § 199/19 

Godkännande av reviderad förbundsordning för 

Samordningsförbundet Östra Skaraborg 
KS2019.0298 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 169/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 199/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 109/19 

 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna förslag till ny förbundsordning för 

Samordningsförbundet Östra Skaraborg enligt förslag från styrelsen för 

samordningsförbundet. 

 

Bakgrund 

Från Samordningsförbundet Östra Skaraborg har inkommit förslag till 

reviderad förbundsordning. Med skrivelsen har bilagts dels ett utkast till ny 

förbundsordningen såväl som en redovisning av föreslagna ändringar. Dessa 

biläggs även denna tjänsteskrivelse. Utkastet har stämts av så att detta 

uppfyller kraven i 9 § i lagen (2003:1210) om finansiell samordning av 

rehabiliteringsinsatser. Utöver detta avser förvaltningen endast närmare gå 

igenom föreslagna ändringar vilka kommenteras nedan per paragraf. 

§ 5 – Justeringen innebär att överenskommelsen att kommunerna erhåller 

ordinarie plats enligt schema tas bort. Eftersom kommunernas inbördes 

förhållanden inte längre regleras skulle en problematik kunna uppstå för vad 

fall kommunerna inte sinsemellan är eniga.  

Utifrån detta har kontakt tagits med Skövde kommuns representant i 

samordningsförbundet som förklarat att det finns en samsyn mellan 

kommunerna gällande såväl fördelningen av den ordinarie ledamotsplatsen som 

om i vilken ordning kommunerna ska ingå i styrelsen. I beaktande av den 

samsyn som redovisats finner förvaltningen inte skäl att motsätta sig 

föreslagen ändring av förbundsordningen.  

§ 9 – Föreslagets tillägg (2:ra stycket) motsvarar vad som redan följer av 18 § 

lagen (2003:1210) om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser. Även om 

det syns obehövligt att skriva in skyldigheter som följer av lag i 

förbundsordningen (sett till att skyldigheten finns där oaktat) saknas skäl att 

motsätta sig justeringen.  
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§ 11 – Tillägget/ändringen innebär ett tydliggörande för fördelningsnyckeln i 

och med angivandet att det är befolkningsunderlaget per den 1 november året 
före det år fördelningen avser. 

 

§ 13 – Borttagandet av meningen som reglerade budgeten för första 

verksamhetsåret, och därigenom inte längre fyller en funktion, är väl övervägd. 

 

§ 19 -  Genom ändringen ges Skövde kommunansvaret för tillsynen av att 

samordningsförbundet fullgör sina skyldigheter enligt arkivlagen. Enligt 

uppgift till förvaltningen har kommunen redan tecknat avtal med 

samordningsförbundet i den delen varför det saknas grund att motsätta sig den 

föreslagna ändringen.  

 

§ 20 – Justeringen innebär ett konstaterande av när förbundet rent faktiskt 

bildades och ter sig väl övervägd. 

 

§ 21 – Tillägget får ses som ett tydliggörande av vad som redan gäller idag. Dvs. 

att ändringar i förbundsordningen ska godkännas av medlemmarna. 

 

 

Handlingar 

TU Godkännande av reviderad förbundsordning för 

Samordningsförbundet Östra Skaraborg 

Godkännande av reviderad förbundsordning för 

Samordningsförbundet Östra Skaraborg 

Aktuell förbundsordning 

Förslag på ny förbundsordning för samordningsförbundet Östra 

Skaraborg 

Ändringar i Förbundsordning för samordningsförbundet Östra 

Skaraborg 

 

 

Skickas till 

Samordningsförbundet Östra Skaraborg                                 

Tobias Carlgren, stadsjurist  
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KS § 200/19  

Planprogram för Södra Ryd, godkännande 
KS2015.0465 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-10-02 183/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 200/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 105/19 

 

 

Förslag till beslut  

Kommunfullmäktige beslutar att godkänna Planprogram för Södra Ryd.  

 

Bakgrund 

Syftet med planprogrammet är att översiktlig utreda förutsättningar och 

redovisa förslag på hur Södra Ryd kan utvecklas, utifrån infrastruktur, 

grönområden, bostadsbebyggelse och verksamheter. När det gäller 

trafikförsörjning ska fokus ligga på möjligheterna att utveckla kollektivtrafiken 

samt cykel- och gångtrafik. Programmet ska också utreda möjligheten att 

förtäta området med fler bostäder och inkludera nya bostadsområden och 

kvarter, bland annat de som redovisas i ÖP 2025.  

 

Kommunstyrelsen beslutade 2015-11-09 § 191/15 att ge sektor samhällsbyggnad 

i uppdrag att upprätta ett planprogram för Södra Ryd.  

 

Kommunstyrelsen beslutade 2018-10-01 § 230/18 att ge sektor samhällsbyggnad 

i uppdrag att genomföra samråd för förslag till planprogram för Södra Ryd.  

 

Motivering av beslut 

Samrådet har ägt rum under tiden 15 oktober till 9 december 2018. Totalt har 

65 skrivelser inkommit, varav ett utan synpunkter och 26 med synpunkter. 

Övriga 38 yttranden är mot förslaget. Inkomna synpunkter har behandlats och 

bemötts i bifogad samrådsredogörelse. Nedan redovisas en kort 

sammanfattning av de större synpunkter och/eller invändningar mot förslaget 

som inkommit. Därtill vilka förändringar och tillägg till detaljplanen som 

föreslås. 

Sammanfattning av större synpunkter från remissinstanser: 

Länsstyrelsen anser det viktigt att lämna sandbarrskogen som finns mellan 

Västra Skogsrovägen och väg 26 oexploaterad samt vill informera kommunen 

om att artrika vägkanten bör lämnas oexploaterad.   

Miljönämnden ställer sig tveksam till förtätning med bostäder nära Västra 

stambanan eftersom området är utsatt för stora störningar i form av buller och 

vibrationer. Andra typer av ny bebyggelse längs Östra Skogsrovägen kan, 
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beroende på utformningen, bidra till minskade bullernivåer inom stadsdelen. 

Miljönämnden saknar även en mer generell konsekvensbeskrivning för Skövde 

stad som helhet. Det framgår inte hur programförslaget påverkar trafikflöden 

och bullernivåer i övriga Skövde. Den trafikutredning som är bifogad 

planhandlingarna analyserar bara läget inom Södra Ryd och anslutande vägar.  

Samfällighetsföreningen Sandjägaren har i sitt yttrande beskrivit hur Station 

Skövde Norra, ny koppling mellan Station Skövde Norra och Mötesplats mitt 

samt förtätning inom detta område skulle bidra till en försämrad boendemiljö.  

Svenska kyrkan i Skövde lyfter i sitt yttrande den sociala hållbarheten som en 

viktig fråga inom planområdet. Bland annat bevarandet av Rydskolans 

högstadium och förtätning av små närskogar.  

Trafikverket vill påtala att det idag inte finns några planer på att ge väg 26 en 

förändrad sträckning förbi Södra Ryd.  

Trafikverket noterar planprogrammets möjlighet att anlägga en ny station vid 

Västra stambanan vid Södra Ryd. Det finns i dag dock inte några sådana 

planer, men det är positivt att kommunen tänker i termer kring att utveckla 

hållbara resor och reserverar ytor för det ifall det i en framtid blir aktuellt att 

tillföra ytterligare stationslägen.  

Västtrafik påtalar i sitt yttrande vikten av att kollektivtrafiken förblir 

strukturbildande inom planområdet för att främja ett hållbart resande och att 

bussgator inte ska medge biltrafik.  

Sammanfattning av ämnesområden som fått flest synpunkter från 

privatpersoner:  

Förtätning - 25 yttranden. Oro över att alla små gröna områden inom området 

ska exploateras, främst i närheten av ens eget boende. Inte bygga tätare då det 

är bra boendekvalitet idag med grönska bland bostäderna.   

Natur - 17 yttranden. Generell oro för att skog försvinner och att små 

skogspartier kring deras bostäder försvinner. Uppskattar att det finns mycket 

grönska inom området.  

Kollektivtrafik - 14 yttranden.Många vill att kollektivtrafiken ska gå runt 

område när Västra och Östra Skogsrovägen binds ihop. Efterfrågan efter 

snabbare och bättre kollektivtrafik är stor, men vill ändå inte ha nya bussgator 

inom området. Oro över trafiksäkerhet.  

Trafik - 13 yttranden. Generell negativ inställning till nya kopplingar för buss- 

eller biltrafik, främst på grund av trafiksäkerheten och barriäreffekten tex mot 

naturområden. Men även att öppna mot Norra Ryd, finns oro för 

genomfartstrafik. Många positiva till att binda samman Västra och Östra 

Skogsrovägen.  
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Dialog - 10 yttranden. Många tycker att det är synd att de inte har fått varit 

med i arbetet tidigare och att samrådstiden varit för kort bla. Folkomröstningen 

omnämns och att kommunen går emot resultatet.  

Med anledning av under samrådet inkomna synpunkter, föreslås nedan några 

av de förändringar som görs i planprogrammet: 

 Idé om att skapa en stadsdelsgata av Västra Skogsrovägen har 

exkluderats ur planprogrammet.  

 Fem exploateringsytor längs Västra Skogsrovägen har plockats bort till 

förmån för naturvärden.  

 Nya detaljplaner inte ska detaljplanelägga sandbarrskogen och området 

där nyckelbiotoperna finns. Förtydligat att det inte ska anläggas några 

nya hårdgjorda gång- och cykelvägar inom skyddsområdet för 

nyckelbiotop.  

 Beskrivning kring hur ny anläggning av motionsspår ska utformas för att 

inte påverka naturvärden negativt.   

 Kopplingen mellan Fredriksbergsvägen och Timmervägen till enbart 

bussgata. 

 I planprogrammet har hela stationsområdet med tillhörande kopplingar 

och angränsande verksamheter markerats som utredningsområde med 

tillhörande förklaring.  

 Planprogrammet har förstärkts med en ny koppling för gång- och 

cykeltrafik i planområdets sydvästra del.  

 Planbeskrivningens kapitel Händelseförlopp har ändrats till två skeden.  

 Förttydliganden kring att kommande detaljplanering ska utforma en 

kvartersstruktur med närhet till natur.  

 Bilaga 1 har kompletterats med inspirationsbilder från Karlstads 

kommun där bussgata finns i parkmiljö tillsammans med gång- och 

cykeltrafik.  

Justering av planhandlingarna enligt ovan bedöms inte föranleda att 

planförslaget behöver ställas ut för nytt samråd. 

Handlingar 

Planprogram för Södra Ryd, godkännande 
3_PLAN_2015_12_Samrådsredogörelse 2019-10-02.pdf 
1_PLAN_2015_12_Tjänsteskrivelse godkännande KF.pdf 
2_PLAN_2015_12_Planprogram för Södra Ryd godkännande 2019-10-02.pdf 
 

Skickas till 

Sektor samhällsbyggnad                               
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KS § 201/19  

Ny taxekonstruktion samt nya taxor för rengöring (sotning) och 

brandskyddskontroll, Räddningstjänsten östra Skaraborg. 
KS2019.0337 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-04 170/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 201/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 110/19 

 

 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta ny taxekonstruktion samt nya taxor för 

rengöring (sotning) och brandskyddskontroll att gälla från och med 2020-01-01. 

 

Bakgrund 

Rengöring (sotning) och brandskyddskontroll är ett krav för kommunen att 

tillhandahålla enligt 3 kap. 4 § lag om skydd mot olyckor. Ansvaret för sotning 

(rengöring) och brandskyddskontroll är överfört från kommunen till 

räddningstjänstförbundet och tjänsten tillhandahålls av privata entreprenörer 

efter upphandling av tjänstekoncession.  

Direktionen för Räddningstjänsten Östra Skaraborg beslutade att upphandla 

rengöring (sotning) och brandskyddskontroll 2019-02-28 D § 11, se bilaga 1. 

Upphandlingen avslutades den 15 april 2019 och den upphandlade tjänsten ska 

levereras från och med 2020-01-01.   

Upphandling genomfördes med absoluta krav och lägst anbud vann. 

Anbudssumman är en sammanvägning av timtaxan för rengöring (sotning) och 

timtaxan för brandskyddskontroll i förhållande till underlaget för respektive 

tjänst.  

I upphandlingen har räddningstjänstens sju medlemskommuner delats upp i 

tre distrikt (anbudsområden). Skövde kommun avgränsades som eget 

anbudsområde (Område 3), för vilket 4 anbud inkom. 

En del i upphandlingen är att en ny taxekonstruktion för rengöring (sotning) 

och brandskyddskontroll tagits fram. Räddningstjänsten, i egenskap av 

kommunalförbund, får inte fatta beslut om taxor. Taxan och 

taxekonstruktionen måste därför antas av kommunfullmäktige i respektive 

kommun. Direktionen för Räddningstjänsten Östra Skaraborg beslutade att 

uppdra åt förbundsdirektören att, efter att avtal tecknats med respektive 

entreprenör, skicka taxa och taxekonstruktion med leverantörens offererade 

priser för respektive anbudsområde, till berörda kommuner för beslut 2019-04-

25 D § 31, se bilaga 2.  Avtal har tecknats med de nya leverantörerna vilken för 

anbudsområde 3 är GÖSAB Sotning AB. Avtalet med entreprenörerna är 
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endast giltigt under förutsättning att respektive kommun antar ny 

taxekonstruktion och nya taxor för rengöring (sotning) och 

brandskyddskontroll.  

 

Ny taxekonstruktion och taxa 

Den nya taxekonstruktionen grundar sig på en mall framtagen av Sveriges 

Kommuner och Landsting, SKL, tillsammans med Sveriges 

Skorstensfejaremästares Riksförbund, SSR, s. 24 och 25, bilaga 3.  

Taxekonstruktionen består av en taxa för rengöring (sotning) och en taxa för 

brandskyddskontroll som båda är uppbyggda på samma sätt. Taxan består av 

grundavgift samt rengöringsavgift/kontrollavgift som samtliga utgör en 

procentuell andel av timtaxan. Grundavgiften avser kostnader för ex. 

administration och transporter. Rengöringsavgiften/Kontrollavgiften avser 

arbetskostnader för ex. nödvändiga arbetsmoment i samband med rengöringen 

eller kontrollen samt dokumentering av kontrollen.   

Timtaxan för rengöring (sotning) respektive brandskyddskontroll skiljer sig 

mellan de olika distrikten baserat på det lägsta anbudet i respektive 

anbudsområde. Befintlig och ny timtaxa för Skövde kommun framgår i tabell 1. 

 

Resultatet är att den årliga kostnaden för rengöring (sotning) 

och brandskyddskontroll minskar i och med den nya taxan.  

Målsättningar med upphandlingen har varit att skapa en bättre tjänst för 

kommunernas invånare genom ökad tillgänglighet, ombokningsmöjligheter, 

kvällsbokning, sms-påminnelser samt kortare väntan på entreprenören för 

kunden. En annan målsättning har varit att skapa bättre förutsättningar för 

räddningstjänsten genom tydligare rapporterings- och kontrollrutiner, tydligare 

uppdrag, vite för entreprenören vid misskötsel, bättre möjlighet till uppsägning 

av avtal, med mera.   

 

 

 

Handlingar 

TU Ny taxekonstruktion samt nya taxor för rengöring (sotning) och 
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brandskyddskontroll, Räddningstjänsten östra Skaraborg. 

Bilaga 1 - D § 11 Räddningstjänsten Östra Skaraborg Beslut om 

upphandling av sotningsverksamheten 

Bilaga 2 - D § 31 Räddningstjänsten Östra Skaraborg Beslut om 

upphandling av sotningsverksamheten 

Bilaga 3 - Storköping upphandlar rengöring och brandskyddskontroll 

Bilaga 4 - Taxa för rengöring (sotning)  

 

 

Skickas till 

Räddningstjänsten östra Skaraborg                            
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KS § 202/19  

Avgifter, taxor samt riktlinjer för avgiftshandläggning inom vård- 

och omsorgsnämnden vid insatser enligt SoL, HSL och LSS 
KS2019.0348 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2019-09-18 175/19 

2 Kommunstyrelsen 2019-10-14 202/19 

3 Kommunfullmäktige 2019-10-31 111/19 

 

 
Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att anta reviderade riktlinjer för avgifter och 

avgiftshandläggning inom vård- och omsorgsnämnden vid insatser enligt SoL, 

HSL och LSS enligt förslag från vård- och omsorgsnämnden. 

 

Bakgrund 

Kommunfullmäktige beslutade i oktober 2015 om ”Avgifter och taxor samt 

tillämpningsföreskrifter och riktlinjer vid handläggning av avgifter för sektor 

vård och omsorg”. I dokumentet anges att innehållet ska aktualitetsprövas vid 

behov, minst var femte år.  

Förvaltningen har gjort en språklig och strukturell översyn av riktlinjerna. 

Riktlinjerna är efter revidering cirka 4 sidor kortare men innehåller ändå mer 

förtydligande uppgifter. Framförallt har mycket citerad lagtext strukits. De 

reviderade riktlinjerna innehåller förtydliganden och kompletteringar om 

debitering av kostnader utanför maxtaxan och avgifter inom LSS-området. 

Även rubriksättning och avsnittsindelning har gjorts om.  

De reviderade riktlinjerna innebär inte några avgörande förändringar av 

nuvarande uttag av avgifter. I huvudsak är avgifterna konstruerade så att 

avgiftshöjningar följer förändringar av prisbasbelopp eller avtalade kostnader.   

I de reviderade riktlinjerna anges att vård- och omsorgsnämnden årligen ska 

fastställa avgifterna enligt riktlinjerna. Detta görs företrädesvis i samband med 

fastställande av verksamhetsplan. 

Handlingar 

Avgifter, taxor samt riktlinjer för avgiftshandläggning inom vård- och 

omsorgsnämnden vid insatser enligt SoL, HSL och LSS 

VON § 43/19 Reviderade riktlinjer för avgifter och 

avgiftshandläggning 

Avgifter, taxor samt riktlinjer för avgiftshandläggning inom vård- och 

omsorgsnämnden 
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Skickas till 

Vård och 

omsorgsnämnden     
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KS § 203/19  

Anmälningsärenden kommunstyrelsen den 14 oktober 2019 
KS2019.0006 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2019-10-14 203/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att anse nedanstående handlingar som anmälda. 

 

Bakgrund 

Nedanstående handlingar har inkommit, och anmäls härigenom, till 

kommunstyrelsen. 

 

 

Handlingar 

Anmälningsärenden kommunstyrelsen den 14 oktober 2019 

Mötesanteckningar, Rådet för funktionshinderfrågor 2019-08-30 

Mötesanteckningar, Kommunala pensionärsrådet 2019-09-02 

Protokoll Skaraborgsvatten 2019-08-28 

Protokoll AB Skövdebostäder 2019-05-05 

Protokoll Skövde Stadshus AB 2019-08-22 nr 71 

Protokoll AB Skövdebostäder 2019-05-06 

Protokoll Skövde Energi AB 2019-04-09 

Protokoll Skövde Energi AB 2019-05-06 

Protokoll Skövde Energi AB 2019-06-04 

Protokoll SkövdeNät AB 2019-04-09 nr 39 

Protokoll SkövdeNät AB 2019-04-24 nr 40 

Protokoll Skövde Energi Elnät AB 2019-05-06 nr 41 

Protokoll Skövde Energi Elnät AB 2019-06-04 nr 42 

Protokoll Kreativa Hus Skövde AB konstituerande styrelsemöte 2019-05-06 

Protokoll Kreativa Hus Skövde AB 2019-06-05 nr 3 

Protokoll fört per capsulam vid ordinarie bolagsstämma Mariesjö Kreativa 

Hus AB 2019-05-06  

Protokoll fört per capsulam vid ordinarie bolagsstämma VästFast i Skaraborg 

AB 2019-05-06 

Protokoll Next Skövde Destinationsutveckling AB 2019-02-26 

Protokoll Next Skövde Destinationsutveckling AB 2019-04-23 

Protokoll fört per capsulam vid årsstämma Next Skövde 

Destinationsutveckling AB 2019-05-06  

Protokoll fört per capsulam vid årsstämma Balthazar Science Center AB 

2019-05-06 
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Protokoll Skövde Flygplats AB 2019-05-11 nr 5 

Protokoll årsstämma Skövde Flygplats AB 2019-05-06 

Minnesanteckningar från möte med brottsförebyggande rådet 2019-09-03 

Miljönämnden Östra Skaraborg protokoll 2019-09-11 

Protokoll Avfallshantering Östra Skaraborg 2019-09-30 

 

 

Skickas till 
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KS § 204/19 

Anmälan av delegationsbeslut kommunstyrelsen den 14 oktober 

2019 
KS2019.0007 

 

Behandlat av Datum Ärende 

1 Kommunstyrelsen 2019-10-14 204/19 

 

 

Beslut 

Kommunstyrelsen har tagit del av redovisningen av delegationsbeslut. 

 

Bakgrund 

Delegationsbeslut enligt nedan är fattade enligt delegationsordning fastställd  

2019-01-14 dnr KS2015.0493. 

Beslutsärenden i arbetsutskottets protokoll 2019-09-04 och 2019-09-18. 

Anställningsbeslut för augusti 2019, HR- plus dnr KS 2019.0342 

Förteckning över slutförda upphandlingar för augusti 2019, Visma Tendsign.  

Beslut om avbetalningsplaner för augusti 2019, Visma Inkasso. 

Delegationsbeslut, avtal för cashmanagement tjänster: 

KS2019.0343-8, beslut avtal för deltagande i pilot Swish företagsappen 

KS2019.0343-9, beslut medgivande till övergång samtliga inlösen avtal till 

PayEx 

KS2019.0343-10, beslut hyresavtal kortterminaler för fritidsgårdar 

Delegationsbeslut, nytecknade leasingavtal  

KS2019.0352-1, Leasing elevdatorer läsår 2019-2020. 

Delegationsbeslut SSV:  

KS2019.0010-7, beslut 2019-10-02, av sektorschef ang. revidering av 

attestförteckning.  

Delegationsbeslut SSB:  

KS2019.0008-13, delegationsbeslut skolskjuts 2019-08-01—08-29.  

KS2019.0008-14, delegationsbeslut ang utlämnande av personuppgift. 

KS2019.0008-15, delegationsbeslut allmän platsmark 2019-05-23—10-02 

KS2019.0008-16, delegationsbeslut mark- och exploatering 2019-05-22—10-02 

KS2019.0008-17, Delegationsbeslut skolskjutshandläggare 2019-05-22—10-02 

Handlingar 

Anmälan av delegationsbeslut kommunstyrelsen den 14 oktober 2019 

 

 

 

 

 

Information 
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Skövde Stadshus VD rapporterar: 

 

 18 september - styrelse i Skövde Stadshus AB dialog med styrelse i Skövde 

Energi AB med genomgång utkast reviderat ägardirektiv.  Tjänsteberedning 

med underlag till utkast och presidie-avstämning har genomförts före dialog 

med bolagens styrelser. Slutligt förslag behandlat i Skövde Stadshus 10 okt  

för vidare beslut i kommunfullmäktige i  november. 

 Ägardialoger i september med Next Skövde Destinationsutveckling, Skövde 

Flygplats, Skövdebostäder och Kreativa Hus Skövde. 

 Uppföljningsdialog har genomförts med samtliga majoritetsägda bolag 10 

oktober med fokus ekonomi.  

 Delårsrapport koncernbolagen Skövde Stadshus AB. Prognos 2019 135 mnkr 

budget helår 2019: 126 mnkr. 

 Styrelsen för Science Park Skövde AB har hävt anställningsavtalet för vd 

per 30 september. Karolina Sahlström har utsetts till tillförordnad vd. 

Bolaget arbetar för att säkerställa driften och håller ägarna informerade 

löpande.  

 

Kommundirektörens rapport: 

 

 2200-grupp(alla chefer samlas)  26 september – information om helheten och 

delarna i H22.  

 Nytt ledarutvecklingsprogram på gång.  

 Positivt om bostadsproduktionen i vår kommun. 

 

 

Kommunstyrelsens ordförande Katarina Jonsson (M) informerar: 

 

 Kommunalråd och kommundirektörer i Västra götaland har träffats och 

diskuterat en regional utvecklingsstrategi. 

 Det kommer inte någon ny nationell infrastrukturplan från Trafikverket. 

 I Skaraborg har kommunstyrelseordföranden och kommundirektörer träffats 

för att arbeta fram gemensamma inriktningar som underlag till en verksam-

hetsplan för kommunalförbundet. 

 Det finns ett ett lokalt engagemang och drivkraft i flera av ytterområdena 

vilket har resulterat i bla lekplats i Timmersdala och cykelväg i Tidan. Det 

är viktigt att dessa initiativ tas tillvara. 
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